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LEADS (continued) 

"3 
A t  Miami ,  Fla. 

\ :  
c W i l l  await coverage of Cleveland lead; i f  negative, 

, ?  - w i l l  write closing report reflecting subject has l e f t  the 
* 4 

1 : country, 10s t h i s  U. S. Citizenship and taken Cuban - Citizenship. 

ADMINISTRATIVE 

This report i s  classified Secret inasmuch as it 
contains information obtained from CIA communications so 
classif ied.  w 

An extra copy of th is  report is furnished the 
Bureau for transmittal to the Legat, Havana.b) 
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Miami is continuing its inquiry of BARTONE and 
during the coursed investigation will attempt to develop 
additional information regarding the activities of subject 
and his relationship with BARTONE .&) 

It is noted the period of this report extends 
from Mag 21, 1959 to March 9, 1960. Pertinent information 
set forth in his report has been furnished to the Bureau - 
previously in cormmications under this caption, as well as 
under caption of other leading revolutionary figures in 
Miami, including DOMINICK BARTONE . (3) 

INFORMANTS e I Identity Location of Original In£ onnation 

MU T-2 is 8 
0 PSI, H~vBP(I,, 
by LA JAMES T. UVEBIITY 

I I MM-T-3 is teport of ~ e g a t ,  
"W- 

_ _-_ _ _  ._ - grmU &tad 5/30/59 , , tS<< , . . - 
'm ~ i 6  i r  P&JIL B~~LBBL, U.S. 

A American Embassy, 
Haioaa (by request) 

8 

M T-5 is Capt. RAUL CWS, 
Captain in Cuban Air Force, 
to Legat, Havana in April, 1959 
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MM T-6 is ANDREW S-YOWYX, 
- 

105-1747-184 
New York City, interviewed by 
SA. FRANCIS J . O'B- 4/3/59 
at  104 Pearsall Dr., M t .  Verraaa, 
N.Y. (by request) 

MM T-7 is MAN[IEL BBNITEZ, fora~kr 105- 1742- XU0 
105- 1563-39 General and Chief of Cuban lREItioga1 

police, Havana, ncm residiw M i a d ,  105- 1563-47 
, (by request) , to SA GEORGE E . 105-2006-9 
DAVIS, JR.; 
to SA LEMAN L. STAPFOBD 7/17/59 105- 1563-45 

MM T-8 is WESTBROOK PEGLER 105- l.563-34 
(Bureau a i r t e l  to Miad 5/20/59) 

' MM 105-1563 

\- 

\ 

\ 

i 
.i \ 

>.  

L 

105-U63-57 
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MM T-10 is JOS' u s  105- 1563-46# 
3761 N.W. 1st to 
SA GEORGE E . MVIS, J<.- - - .  g,d& t '  

MM T-11 is BOBEBT A-B, Daorpap, 105-2006-9 
Mrontmartre Hotel, Miami Beach, 
Fla. to SA W ! W t L .  S- - . 



MM T-14 is 1 f c r m e r o f  BMC, nbir under 

""sub A 
\ 

4) 
SA GEORGE E.  MVIS, JR. 8/21,22/59; 
to SA LEMAN L. STAFFBIU), JR. 1 3 4 4 . ) ~ u b  A 9 
8/24/59 

3 

' MM T-16 is MM-s to SA ROBERT 
JAMES IlWYER 8/24/59 

MM T-17 is MM-s to SAS WILLIAM ~ 4 1 ) m ~ u b  A 154 
B . HOLLOMAN and GEORGE E . DAVIS, 
JR., 9/21/59; 
to SAs DAVIS and THOMAS H. ERRION 1 3 4 ~ u b  A 158 b 

Careful cansideration has been given to each source 
con*ealed in this repart and T-symbols have been utilized 
only in those instances where the identity must be concealed. 
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Po-204 ( R e v .  3-3-59) 

uii. IED STATES WRTMENT OF , ,STICE 
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION , 

3. - UoSo Border 
Cew 1 - U.S. Customs, Miami (RM) 1 - INS, Miami (EM) 

1 - ONI,  DIO, 6th ND, 1 - OST, MacDi.11 AFB, Fla. (BM) 
Charleston, SoC .(RM) 1 - @-2, FtoMcPherson,Ga.(RM) 

slrpolr 48 SA LEMAN Lo STAFFORD, JBo OPC~S Mi& 
Daha March 9, 1960 
Field Office File I; 105- 1563 Bureau File I: 105-70973 

Wc WILLIAM ALEXANDER MORGAN 

Subject, born 4/19 128, Cleveland, Ohio, fought as  member cuban *"  

Revolutionary Forces against govto of WWENCIO BATISTA which fell 
1/1/59. In 4/59 source sa id  subject agreed to establ ish new 
revolutionary a n t i - ~ a s t r o  Ront in  CIA:^ ; in 5 159 was in contact 
with M)MI,NICK BARTOWE and AUGUST0 FERb-armar%a, Dominican Consul General, 
Miami. Said subject had be+n paid 1ar+  sum of motley for coopet- 

*+, ation i n  counter-reM1utionery move, iubj ec f interviewed Miami 
7/27/59; claimed in about 5 /59 f-as !I$ i . f iani,  wae contacted by 
"representative" of foreign govt 3 n ~  ->fikred one: million dollam 
t o  create  counter-revolution = Claims he refused. Checbd in to  

--- Eden Roc Rotel, Miami Beach, Fla . 7 / .. : 59, thereafter disappeared, 
' h Source reported on 8/14/59 subject haa departed several days be- 

fore  for  Cuba i n  boat loaded with g u m  andrpmmufiition. Tele- ' 
phonically contacted Miami Office, F K ,  8/20/59 from Bavaaa, Cubs, 

. 'claimed ha pretended t o  be head of ant-i-Fidel Casero counter- 
* revolutionary p lo t ,  but ac t u l l y  plryirtgdou,ble-agent t o l e  in  

favor CASTKO. U.S. Dept. of State, Washington, D.C., reported 
12/17/59 that on 9/21/59 Passport DLa. spproved Certificate of 
Loss of U.S. Nationality prepared by ! ' ,So Embassy, Havana, 
f o r  Subject. Subject reportedly seen i n  Toledo, Ohio, 2/16/60. 
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On December 17, 1958, M r .  ALEXAHDER W. PIORGAN, 
2909 Colling?cg,,P. Boul_evarc3, ToleQp, . advised tha t  his 
KO&--' w I Z L ~  ALEXANDER MORGAH, had l e f t  home on DecelPber 26, 
1957, and he had not heard from him or seen him since tha t  
time. He s ta t ed  tha t  MORQAM had cleserted his wife and 
two children, and t ha t  he d id  not know the whereabouts of 
hi8 son, but admitted t h a t  he was possibly i n  Cuba. He 
s t a t e d * t h a t  h i s  son had become acquainted with FUlEL 
CbSTRO,  whom he met i n  Miami, Florida, several  years ago. C !  

M r .  M0RC)AW advised tha t  h i s  son waa born i n  Cleve- 
land, Ohio, on April 19, 1928, but had -grown up i n  Toledo, ' 
Ohio. He attended Central Catholic High School i n  Toledo 
and had aerved In the  Unite6 Sta tes  A r m y ,  from which he had 
been given a diahonorable discharge. Mr. HORQAN advi8ed 
t h t  hie, son had been extremely upset about t he  diahonorable 
discharge from the  Army, which he conaidered unjust if ied.  
He adviaed that be could not r e ca l l  the  dates tha t  h i s  son 
had served i n  the armed forces, but furntahed h i s  Army 
S e r i a l  Number as RA 19271263. M r .  MORGAN s ta ted  tha t  h i8  
son alwaya ran away from his  problems since he was a 
youngster and h i s  disappearance i n  December, 1957, was 
just  an example. He s t a t ed  that  i n  h i s  opinion, his aon was 
emotionally disturbed and believed he waa i n  need of 
psychiatric help. C !  

Mrs. RUTH FACKEWANJ Registrar, Central Catholic 
High School, Toledo, Ohio, advised on January 5, 1959, that  

-. rtoords of t h a t  i n s t i t u t i o n  re f l ec t  t h a t  WILLIAM A. PIORGAN, 
2909 Collingwood Boulevard, son of ALEXANDER W. E90RC)ANj 
attended Central Catholic High School from September, 1942, 
t o  November, '1943. She advised tha t  h i s  attendance and 
scholas t ic  standing were very poor, and he had received only 
two and one-half acholaatic credi ts  during the  time tha t  
he was enrolled. 



On December 19, 1958, Mrs. KATHRYN PUTT,  Toledo, 
Ohio Credit Bureau, informed that the records of that agency 
r e f l ec t  that  WIU'IAH A. -ANy wife THERESA, previously 
rerided at 2909 Collingwood Boulevard, Toledo. She informed 
that  the laut information i n  the f i l e  reflected that  he was 
employed by Wart libsic Campany, Dayton, Ohio, in 1957 and 
at that  t h e  his residence was l i s t ed  as 99 Pattescsoti Village 
Mve, Dayton, Ohio. A previoua employment was l i s ted  as 
ourtodim, Holy Borary Cathedral, Toledo, Ohio. She informed 
furthe: that  MORGM's credi t  rating was very poor as a number 
of accounts were never: paid aad had been turned over t o  - 
collection agencier . 

he had known 

The January 5, 1959, issue of the "Toledo Blade," 
Toledo, Ohio dai ly newspaper, contained an a r t i c l e  reflecting 
an interview with WILLIAM ALEXANDER MOBGAN's mother at  Toledo, 

Q u o .  Among other things, Mrr . MORGAN stated her son was born 
in Cleveland, Ohio, and the family moved t o  Toledo when the 
mbj ect  was one year old. He attended Roaary Cathedral School 
and for  two years was a student at Central Catholic High School. 
He q e n t  a year i n  the U. S. Merchant Marine and then enlisted 
in the U. S. Army where he served i n  Japan. Following hi8 
Army service, he went t o  Florida where he m e t  Cuban rebel 



pka The January 6, 1959, is  rre of the "Toledo  lade" 
cdptained an a r t i c l e  ref lect ing the resu l t s  of a telephonic & - ' c g d -  9- . 
intez'vfew between MORGAN and the "Bladeetl Among other things, * 

this  a r t i c l e  contained t ion tha t  the subject is the 
son of Mr. and Mrs. .G~ll i&wood Boulevard - - .,,m7-,, -.-- ---..a 
~ o l e d o ~ T a *  Bis as wham he 
nkrried-G M i d ,  Florida, i n  1954. She an two children 
were repoited t o  be-ng i n  Toledo - -.-.it-- - Ohio. wdy - 

' . , . 4 c 'P&(MM T-3.) atated tha)df&ORL:~~ had attended en elect r ical  
rchoo where ha acquired considesab le knowledge of electrical 
engineering and was q l o y e d  i n  that  capacity with the Mua-ad 
fina. 

@(& T-l) informed that he h.d bec- quite friendly 
with the rubject, and he described bdai as an aggressive and 
advanhuesame person who is  a " l i t t l e  on the goofy side" but 
rho has a strong sense of loyalty -to his friends. 

thj 
$&M T - 3  i o-d ha had learned fzam the subject that 

prior t o  h i s  emplo *tli t h y - a c i j g x t p e n y ,  he claimed to  
have worked for  SKY, whom MM T-1 ercribed as a Emit 
dealer and prominent figure i n  i l l e g a l  ac t iv i t i e s  i n  F a .  /h) 

L / VMM T-$ s ta ted he wa. confident subject would eoope- 
rate w i t  any of his former criminal amociates i f  they should 
cmtac t  him i n  an ef fo r t  t o  en l i s t  subject's cooperation i n  an 
i l l e g a l  entesprise. w -. 

On January 2, 1959, Sergeant FBeD YIECAND, 
 denti if itat ion Bureau, Toledo Po lice Department, in£ ormed that 
the following ar res t  record of WILLUM AUXANIIW MORGAN, aka 
" S I X B ~ g  and "GABBY," 2909 Collingwood Boulevard, was contained 
in the i r  f i l e s  under Toledo Police DBpctmnt # C-48164 and 
FBI # 4588092: \ 



camp WILLIAM A. HOBX:15N 5/18/48 robb 5 years 
Cooke, Calif. 93199 and CI- 

cape 
AU- 69-93 

Fed. R e f ,  WILLIAM A. MORGAN 2/18/49 robb 3 year8 
Chil l icothe,  f29561 and 
Ohio escape 

Fed. Con .  WILLUn A. MOPGAll 4/22/49 robbery 5 year. 
Inst. #I3488 in t r m a  and 4/11/50 
Milan, Mich. - Emm Fed. escape k m y  

Ref. 
*:h;Llficothe, Ohio 



11. SUBJECT'S ACTIVITIES IN CUBA PRIOR TO 
JANUARY 1, 1959 

The following a r t i c l e  appeared i n  the September 16, 
1958 issue of "Dlario Laa Americas," a Spanish language 
newspaper published a t  Miami, Florida: 

"AN AMERICAN I N  &SCAMBRAY--Acting i n  t h e  
capacity of tralner of the r ebe l  forces  which 
a r e  operating aga ins t  BATISTA i n  the  S i e r r a  del 
Eacarnbray, t h e  North American, WILLIAM ALEXANDER 
MORGAN, according t o  the pa t r i o t8  who are f ight -  
ing i n  Laa Vi l l a s ,  i a  carrying out h i s  oath to 
avenge the death of a f r i end  who died a t  thehands 
of the  Cuban p o l i t i c a l  pol ice ."  C ! w  

The following i a  a t r an s l a t i on  of an a r t l c l e  which 
appeared i n  the September 17, 1958, iasue of "Diarlo La8 
Ame$&cad: 

(Caption under photograph:) 
"A  HALT I N  THE FIQHTINC--The troop has Jus t  

returned a f t e r  f i gh t i ng  againat the  so ld iere  of the 
D i c t a t o r ~ h i p . ~  Some of t h e  rebel leaders were 
t a lk ing  and exohaaing  impreaaiona .on t h e  aide-l ines . 
The photographer 
from left t o  r ight , .  
C onrmande r ELOY GUT 
Frenchman; Nori;h -. and (sea ted)  ARCADIp'DIAZ. Luj 

2')  

"THE AMER Ii .r4 ,u 

"A  North American, who waa a member of t h e  
'Rangers1 who landed i n  Normandy and. opened t h e  way 
t o  the a l l i e d  forces  by dea+,royire the Nazi 
i n s t a l l a t i o n s  on the French coast before D-Day, i a  
i n  charge of t r a i n ing  the  r ebe l  forces which are 
operating, under t h e  command of  BSOY GrJTIERREZ 
HENOYO, i n  the Sie r r a  del  Sscarnbray. The name of 
t h i s  man i a  WILLIAM ALEXANDER MOH$UL 

(41 



"From what the journalisti hahi been able t o  
learn, MORGAN waa an intimate fnlend of a North 
American whoae body was found Pleating in the Bay 
of Havana some montha ago. Although the pol ice 
s a id  that 'he had died while dr iv ing an automobile 
under the inf luence of l iquor,  t h  

. IrIORQAN a t t r i b u t e d  t h e  death t o  EST 
i a  now a Colone&, He swore to ave 
and when c@6-'&cond Front opened up, he joined the  
f ightera  of Escarnbray. C w  

"Also responsible  with MORGAN f o r  the t r a in ing  
of rebel  r e c r u i t s  are  the Frenchman HENRI FUERTE, 
o f f i c e r  of' t h e  'PIaquis,' the movement of French 
reaiatance t o  the Nazis, and a former officer of 
the Spanish Republic named CAMACBQ, 'L!+ 

The following I s  a translation of' an a r t i c l e  which 
appeared i n  'the September 26, 1958, iasue of " ~ i a r i o  Ma 
Americasn: 

"EL E S C A ~ A Y  IS NOI' TXE PROPERYX OF ANY SECTOR 
SAYS WILLIAM ALEXANPEI? MORGAN . 

l 1  PLINI~PRIETC, -s;~..~P-.It;he h m e n t b  
Qrgqn&at&on, ha8 w k e d  L& t o  publ i sh  the following 
l e t t e r b  which 18 stped by t h e  N c z t h  American, 
WILLIAM ALEXANDER MORGAN : 

'"on July 20, 1958, i n  the rnmw~tl(ins of S ie r ra  
del  Eacambray was written a ck:apt,cr i n  the  h is tory  of 
Cuba and an example was given to all the peoples of - the world who love liberty. w 

"For more than s i x  years, tbe rebels of Cuba 
have been fighting t h e  3ictatcw BATX8T.k--but each 
group ha8 been f ighting 0.r; its own a ~ c ~ ~ n t ~  md in 
general,  the re  has been very l i t~ l e ;  cooperation among 
the p o l i t i c a l  parties which, on different occasions, 
have expressed their des i re  t o  unite, but the-ways 
which they took alienate9 %err? f z a  c.z.e another.  



%re i n  Eacambray, uni ty  is a f a c t  f o r  
men of a l l  p o l i t i c a l  creeds and men who have none' are 
f igh t ing  shoulder t o  shoulder with the so le  ambition 
of f r ee ing  t h e i r  country. They have created a un i ty  
without any p o l i t i c a l  platform o r  personal ambition. 
For more than 8 months, these men have been f igh t ing  
and have been defeating the  A r m y  of' BATXSTA only with 
the help of  their f r i ends  and famil ies ,  and. most of 
the time with the  in ter ference  of po l i t i c i ans  who say 
they repreaent  the  rebels  of the Eacambray, but i n  
r ea l i t y ,  what they want i n  t o  c o l l e c t  money f o r  t h e i r  - 
own p o l i t i c a l  pa r t i e s .  

CW 
 herefo fore, i n  order t o  put an end of these 

abuaea, the  loaders of  the rebe l  groups have united 
in to  one group, the  Second National Front of the 
Eacambray, choosing a8 t h e i r  leader  ELQY QUTIERREZ 
MEWOYO, 25 years of age, who lead8 the rebels  t o  the 
f i gh t  and whoae only ambition is the l i b e r t y  of Cuba. (v 

"These men made a scatement, declaring tha t  
t h e i r  cause l a  the  l i b e r t y  of Cuba, t h e i r  po l i t i c s ,  
l i b e r t y  and loya l ty  only t o  the people of Cuba. 
And theat people ask only for h e l p  i n  order t o  keep 
on f igh t ing .  They do n o t  make p x i 5 i c a l  propaganda, 
and the  t r u t h  18 t h a t  they wou31 exchange $11 the  
p o l i t i c i a n s  f o r  a single r i f l e  with which t o  f i gh t  
BATISTA. L 

"Theae a r e  the men t o  watch and t o  whom one must 
pay a t t en t ion ,  because they have a dlirliing desire  f o r  
l ibe r ty ,  f o r  here the credo of a l l  isd Liberty o r  Death. w 

"I am an American and I am l igh t ing  here because 
I believe i n  t he  cause which they defend and every day 
I see them f igh t ing  and dying in mder  t o  maintain 
t h e l r  i dea l s .  I am writ ing t h i s  ao t h a t  t h e  people 
of my country way know the  true n l a t o r y  of the4rebels 
of t h e  Eaoambray and s o  t h a t  they may notice that .  
only 90 miles from Miami, Florida, there are men who 
are fighUng againat oppression i n  a form very s imi la r  
t o  t h a t  used by the four.0ers. of  our country. L!+l 

WILL IAN ALEXANDER MORGAN" 



On December 2, 1958, RICHAB~A.' 'wITzLEX, ~&.&J&n 
Street  -&p+eea Ohio& informed he was i n  from March, 
l e t 0  June 30, 5 8 ,  and during tha t  t pent approximately 
ten days during the latter par t  of May, 1958, with the Cuban 
rebel  forces of FDEL CASTRO. During the time he was with 
the Cuban rebel  forcer he was mmmoned t o  the camp of WILLlA?d A. 
MORGN, a United Sta tes  c i t i zen  who wao i n  charge of a group 
of the rebel  forces. According t o  WIr-, MB.GAN tpld him 
he was a resident  of Toledo, Ohio, and had resided there- with 
hi8 parents p r io r  t o  December, 1957, when he went t o  Cuba) t o  
join the rebel forces. WITZLER stated tha t  MORGAN was  a lso  
married but apparently had deserted his wife and children. 
,,-. to ld  him he had served i n  the U. S. Army and fought 
i n  the Korean War. w) 

WITZLER re la ted  that f . ~ ~  the information he could 
gather concerning MORGAN, he was a leader of a large segment 
of the rebel  forces under FDKI, CMTR.0 and wag active i n  the 
military t raining of the CASTRO £OXC+.,~,, H e  said that  MORGAN 
was considered a bero among these f arc.& t, for bravery and daring 
as he had risked his l i f e  many times t o  save the troops under 
h i s  command. [pq 

WITZUR said tha t  MORGAN tc.!..d him that he had jofaed 
the rebel forces because one of hL.8 bw.db.:.aa Irwd been Mlled  by 
the BATXSTA =oops and it wag WZTZZE=:iJ 5; opinion that MORGAN 
had remained with the CASTRO Lszcea in the hopes of being ramrded 
financially i n  the event these f a z c . ~ s  were victoxiaus, 

2- \Y 
WITZUX sa id  that MOtit;AS : :?.? him vesy l ittle of 

his l i f e  i n  Toledo, and he c o u l d  E u z d  ,rh very little background 
information other than that  se!: fa:% above. w 

- m e  Jmuaxy 5 ,  1959, ediciw o f  the "Toledo Blade," 
a Toledo, Ohio newspaper, cont.ai.ned a n  ati.c'Le quoting subject ' s 



mother as s ta t ing  she had receiveb k letter from him on 
November 5, 1958, which w a s  mailed from Mami, Florida. In 
t h i s  l e t t e r  the subject did not reveal hie whereabouts o r  
exact duties but to ld  of the  gathering atzength of the CASTRO 

I rebel l ion i n  Cuba. According t o  the a r t i c l e ,  Mrs. MORGAN 
described her son as an adventuresome young man who always 
had t o  be where there was excitement. She s ta ted  tha t  the 
subject f i r s t  m e t  CASTRO and other leaders of the revolutionary 
moveanent i n  Florida,  and they persuaded h i m  t o  join their: 
cause which he d id  a f t e r  a brief re turn  t o  Toledo, Ohio. 
Mrs. MORGAN a l s o  s ta ted  that subject9@ infrequent l e t t e r s  
during the paat year had revealed l i t t l e  but that she and 
her husband had learned that the subject had been prom&ed 
t o  the rank of major by FIDEL CASTRO, and he had been i n  
charge of t ra in ing young men t o  f i gh t  fo r  the Cuban rebels .  ('4' 

It should be noted tha t  F2DEL CASTaO was leader. 
of the July 26 Revolutionary Movement: which 
the forces of President FULX:ENC30 'BAT :Y'A o 
latter's downfall on January 1, 1959. Fgg 
P r i m e  Minister of Cuba. 

The January 6, 1959, issue of the is ole do Blade" 
contained an article ref lec t ing  the ~ % - s i l i t ~  of a telephontg-a 
interview between MORGAN and the "~lada." T h b  a r t i c l e  
quoted the subject  as stating that  he ?,a..&,pad t o  return home 
but because he had been fighting i n  Cuba for  move than a y e a  
he did not know h i s  s t a t u s  with the 19, 5. Government. The 
subject told the  newspaper represente.t.I.ve t h a t  he had been 

4 

a member of CASTRO' s general 8ta.f f iat-~d bad been given the  
rank of major, the highest rank poaai'b9.e i n  the Cuban xebel 
army. This a r t i c l e  a l so  quoted the 8ubjele.t as stating, 
"these people have been fighting for things w e  take fox? 
granted i n  the U. S. They wanted the.1.: ikeedanl . . . . I 'm an 
American. W e  have no Caanxarnista here i n  Cuba, We don't 
w a n t  any and we're not going t o  have any. 

" CQI 



A,  ACTIVITIES LEADING UP TO ALLEGED 
C U W  COUNTER-IZEVOLrnION 

The January 7, 1959 issue of "The Havana Post" 
published i n  Havana, Cuba noted t h a t  the subject ,  a f t e r  
leading forces  of r ebe l  gue r r i l l a s  howxn as the "Tigers of 
the Jungle" i n  the  Cuban revolution,  would l i k e  t o  go home 
t o  Ohio " i f  Uncle SAM approves1'. subject was quoted as 
having s t a t ed  t ha t  he and hPs men fought in  gixteen b a t t l e s  
and had suf fered  heavy losses ,  and t h a t  he had decided t o  
jo in  the rebe l s  a f t e r  a former U. S. A m y  buddy was k i l l e d  
by Cuban Secret  Police while del iver ing arms t o  the rebels  
l a t e  i n  1957. C ' I  

@C&I Wrch 9,  1959, MM tha t  subject  
was supposed t o  have gone t o  behalf of 
the new Cuban Government, and thareaf t:e;~ws t o  v t s i t  
various loca t ions  i n  the  Unitad Scat-,:' .$a ~irnmectfon w%th 
a fund-ra idng campaign f o r  ~ u k a . % @  T - ~ h l d  t h a t  an 
everat i n  furtherance of t h i s  canpaig.? wks achedu'led t o  take 
place i n  Toledo, Ohio on March 8 ,  " 3 . 2 ,  h:% the plans were 
cancelled. \H) I 

@)c: T-b%d the  eraangnP;:; El..? a i h , j e ~ t ' ~  
a c t i v i t i e s  In camect ion  with the f~~rt . l - . rad%lxg campaign 



s 

 he subjec t ' s  fund-&ising t r i p  t o  the A i - = s F ~ -  
9- . 

lfaited S t a t e s  has been postponed indef in i te ly .  
The rebel  governnent w i l l  soon pass a specia l  law 
decreeing MORGAN a native-born Cuban c i t  h e n .  
M O R W  w i l l  not  l ega l l y  accept, t o  prevent loss  o r  
conf l i c t  with h i s  United States c i t i t ensh ip ,  but 
w i l l  accept any advantages t h i 8  decree w i l l  o f f e r ,  
MORGAN is  devoting most of h i s  t h e  tape record- 
ing h i s  experiences with rebel  forces f o r  possible 
s a l e  t o  publishers and movie producers. MORGAN 
has been made Honorary Cornandance in the New Cuban 
army but w i l l  not receive any pay, -..' . & , { i <c / /  ' 

On May 2 2 ,  1959, T-2, an Sadividual with good 
contacts among present Cuban ,&war f f i c i a l s ,  informed 
t h a t  the  Second National Fro t of A ay (SNFE) , under 
the &a&I;ship of Ma4aor EL0 GVPIE NOYO, fought in  
the  S ie r ra  D e  ~ s c a n b r a 5 ,  Lar Villas cci, against  the 
government of the  ex-PresidenE of Wba, FUGENCIO BATISTA. 
This group was composed of a p p x o x ~ k ~ : . - r  %.me thousand 
men and was considered t o  be a well r:-t:?..sed f:ghting uni t .  
MM T-2 sa id  t h a t  about the end c*f  Jar...?:-.?,, 1959, the f ight -  
ing firces of t h i s  group were disbanded. He s a i d  that  the 
leadership of the  organization was diagmirbSled with the 
present Cuban GQvernment leaders, t?e9 s .*sa PC raeognf tion 
had been given t o  the  me who had f re.- ?::*-$ittr the sN'FE. fl'7 , t .  ..a 

% L(M T-3, a' cd;;;idea:..!.al R Q C ; ~ ;  a k m d ,  inf orned . 
t h a t  on Wrch 18, 1959, GmXEW d:~.i'~~ a t  a press 
conf ereace, s t a t ed  t ha t  h i s  asganiza+::;lxx s p p o x t e d  the 
CASTRO government "as long a s  i t  1i-ve.e. up ?.a: the principles 

I I f o r  which we fought", and that if i t  ? ? . ~ u l d  deviatep we 
w i l l  take whatever s teps  circcastacr  5 s dictate".  



GUTUBBEii NgNOYO furthek, pointed out tha t  h i s  
group was one hundred per cent anti-communist . 

MM T-3 reported that on April  20, 1959, GUTZElkREZ 
MENOYO l e f t  Havana with several of h i s  aides t 
NiaPi a t  the invi ta t ion of M i a m i '  8 Mayor. 

MM T-4, an o f f i c i a l  of a United States  Governaent 
agency, informed i n  April,  1959, tha t  
appointed kfE~010's mess Secretary on 
BEACON was paid by NICK BAPTONE, an Anerican, who was 
attempting t o  sell C-74's (Globemaster I), 
the influence of WILLIAM ALEXANDER MORGAN. 

MM T-5, a person with good contacts among o f f i c s s  
of the present Cuban Government, i n  ~ p r i l ,  1959, confirmed 
the  fac t  t ha t  attempting t o  sell C-74's t o  the 
Cuban Government. 

b / 

It shoul=d be noted tha t  N I C ~  =TOW, . - mentioned i 
above, is  iden t ica l  with DOM a fr iend 
and associate of the  subject, 

wG April  3, 1959, MM T-6$% individual who had 
recently returned t o  the United States  from a month's t r i p  
t o  Havana, informed that among other things ,he had learned 
that there was an opposition group forming i n  Havana known 
a s  the Second Front of the Escanbray headed by ELOY 
GUTIERRE% MENOYO and W I L L I A M  MORGAN, who had fought with 

. "the rebels p r io r  t o  the downfall of the BATISTA r e g h e  on 
January 1, 1959. (K, 

(@'N(~M T-$a:d that  t h i s  organization has indicated 
i t  w i l l  back t h  Cuban Government one hundred per cent, only 
so long a s  the government remains  anti-communist. 

@) 



A sum of approximately $6,000,000.08 had been 
contributed by Cuban business leaders and ex i les  t o  finance 
a new anti-FIDEL CASTBO movement which was a t  tha t  t h e  
in the early stagee of development. Former Cuban President 
FULGENCIO BATISTA had contributed $2,000,000.00, and t h i r t y  
o r  for ty  other wealthy Cubans had contributed large sums. 
$25,000.00 was allegedly delivered to  the subject,  and the 
subject had agreed t o  establish a new revolutionary anti-  
CASTRO front  i n  the Escambray Mountains. The subject 
appeared motivated by anti-communist sympathies, a desire 
for  repr isal  against FIDEL CAsTBO, who had excluded the 
wbject ,  ELOY G U T Z E M Z  MENOPO and other' leaders of the 
SNFE frm recognition i n  the CASTRO government, and because 
the subject had been offered an important position in the 

vernment, if the revolutionary attempt were 
successful a id  subject would es tabl ish  th i s  new 
revolutionary f ron the Escambray Mountain8 within two 
weeks, with forces numbering between f5ve hundred and one 
thousand men a t  the outset. These men a re  individuals who 
had served previously under the subje -t i n  the ba t t l e  
against the BATISTA forces. N 

MIMM T-$%d that  he end his  associates anticipated 
th i s  force woul be quickly augmented by several thousand of the 
seasoned veterans who served under the subject. u 
-. t )  wk4 T-J'%d the subject was very papular i n  the 
Escambray Mountains and throughout the San ta  Clara Province - - 
of Cuba. PI 

T - 7 ' ' t i n u e d  that the .rage was set a t  that 
t h e ,  and that  t e  evolutionary movement was awaiting word 
from the subject i n  the Escambray t o  start action. 



@g M y  15, 19%. MI T-8@individual tiitif good 
contac ts  among newspaper o f f i c i a l s ,  informed he had - .  
received i n foma t ion  t h a t  the subject  reportedly was i n  
M i a m i  purchasing a i rp lane  pa r t s  f o r  the  Cuban Amy. 1'4 

On May 29, 1959, W T-9 reported subject  s t a t ed  
he had returned t o  Havana on May 25, 1959 f r m  an unstated 
place,  

May 25, 1959, MM he had associated 
subjec t  f o r  four  years ,  and 

that during that time the  subject  had never mentioned the 
Communist Par ty  t o  him nor i cated any i n t e r e s t  i n  
communism whatsoever,@jM T-@id he thought t t  the 
sub jec t ,  due t o  h i s  na ture ,  would have made it known i f  he 

ny i n t e r e s t  o r  associat ion with the  Communist Party. 
i d  i n  his opinion, however, the subject  would 

any operation-which would prove prof i tab le  
t o  him. 

(&m May 2 9 ,  1959, m( the following 
information: 

m, about May 14, 1959, the  subject  met i n  Room 1133R 
of DOXINIqt&BART0Ne a t  the  hrPont Plaza Hotel, M i a m i ,  Florida, - -- ....--.., . .-- 
with AUGUST0 P 0 concerning the  anti-FUEL CASTRO move- 
m e n t s &  T - 7 ) E h e  subject  had been paid over $SO ,000.00 
f o r  h i s  cooperation, and the subject  had agreed t o  supply 
one thousand t o  one thousand f ive hundred 

, -revolutionary attempt aimed a t  FIDEL 
the  subject '  8 a b i l i t y  t o  carry out his plan, 1 

L f 

@% June 10, 1959, MI T-10Jf$ilot with good contacts 
among Latin American revolut ionaries  in the M i a m i  a rea ,  
informed t h a t  on t ha t  day he had been propositioned by a 
f r i end ,  whose name he declined t o  divulge and who was serving 



f \ 
as an intenmedia o r  DOMINICK RARTONE, This proposition 
was t h a w  ~ - l O # ~ l d  rent ar: l ease  an a i rplane and f l y  
the subject  from Miami, Florida t o  Cuba, with a load of 

t h a t  time, was sta j ing  
a t  the Eden He s a id  that BARTONE 
reportedly owned a Lockheed a i rplane which was being kept a t  
Fort Lauderdale, Florida, but t h a t  t h i s  a i rplane could not 
be used, Lw # 

This t r i p  by the  subject ,  according t& T-10&%&) 
was t o  be proof as t o  whether o r  not the subject  could 
produce and would cooperate, la) 

f - - 

no addi t ional  inf oreation concern- 
ing t h i s  matter, w u&ln June 19, 1959, MM the  following 
inf ommation: 

&)$ June 18, 1959, MM T-$bserved the  subject and 
DOMINICK BARTONE together in  Room 1428 of the Eden Roc Hotel, 
M i a m i  Beach. [&) 

/ 

*[MM T-&arned from BARTONE t ha t  the  ~ u b j  ec t had 
made an agreement t o  support the anti-CASbPRv an t  in  

4 the  Santa Clara Province. BARTONE t o l d w - T - s t  t he  . subject had come t o  Hiani t o  get  $10,000.00 from AUGUST0 
A FERRANDO, . . Doainican Consul General a t  -, and tha t  

subject had previously been given more than $50,000.00 f o r  
h i s  cooperation against  the  CAtXRo g o v e r n n e n t , ( ~ ,  

' - 1  
he a l s o  observed PERBANDO entering the 

subject 's  room ct the  Eden Roc Hotel on June 18, 1959. (4) 



Cccj 1 \% )dl& T-))said tha t  ha, h i r s e l f  , had no conf idense 
i n  the subject,  and was of the bel ief  t ha t  he would work 
for whoever would pay him the most, w 

%M T-7)kntinued that BARTONE or ig ina l ly  came t o  
M i a m i  t o  re11 a C-74 airplane, and t h a t  BABToN;E: m e t  
FEmANDO who, introduced BARTOW t o  the subject. 
It ms&M T-7 tha t  BARTONE was a t  t ha t  t h e  
amociated He continued that it wa8 h i s  
bel ief  t h a t  BARTONE war purchasing something i n  the Ilkit 
State8 for use by anti-CISfPO revolutionaries. &M T-7) 
sa id  he evidence t o  support t h i s  bel ief ,  however. 

t on about June 11, 1959, 
frequent t r i p s  t o  and 

had ju s t  returned from that 
one hundred twenty-five 

and one hundred f i f t y  bearcledCuban rebels  who had ju s t  
landed in  an expedition from Cuba i n  the  Dominican Republic, 
had been k i l l e d  by he DoPin c n Governaent mi l i tary  forces 
a f t e r  t he i r  c a p t u r e k m  *-&id B O B Q ~ E  to ld  him thi. 
landing of Cubans was made by an  a i rp lan  hick 
painted t o  resemble a Doaidcan a i r c r a  f txMM T-g:::sed 
the  opinion that the aubject, who was a t  tha t  time reported 
t o  be chief of t he  mounted police i n  Cuba, had informed the 
Dominican o f f i c i a l s  concerning th ie  expedition. U, 

f .  L 1 
$&M T-$%!so learned f rm 806qZTE that F E ~ ~ P ~ L W U  

. 'had t e n  thousan pesos he was going 
do l la r s  t o  hand over t o  the ~ u b j e c t  
opinion t h i s  money war t o  be used 

I 

MM T-7 a so reported learning f r m  BOSQUE tha t  
Genera?iimo 8 & U J I L L O ,  Dominican d ic ta to r ,  did not 
want the Dominican people t o  know about the plane-landing 
invasion by Cubans in  h i s  country. rl 



0 ', BOSqUE claimed tha t  he personally had seen the 
l au t  three Cubans who were captured, and that  there men 
had been bfpught ti @ WILL0 and tha t  they were a l l  bearded 
c a b a t  men &&M T-7 s id  tha t  the plane which part icipated 
i n  t h i s  invasion ,a egedly departed from Cuba a t  Santiago .(&, 

b' ' / g(GIM T-$ a l s o  said tha t  the subject had to ld  
him a t  the Eden Roc Hotel that  ELOY GUTIERREZ MENOYO, leader 
of the SNFE, had previously been i n  Nicaragua twenty days 
with revolutionaries who were a t  tempting t o  overthrow 
Nicaragua. w 

The June 16, 1959 irssue of the " ~ i a m i  Daily News", 
contained an a r t i c l e  datelined Havana, June 15, 1959, d i s -  
closing tha t  Premier FIDEL CASTRO had appointed three 
"opposition" rebel  leaders t o  key police j obs , apparently 
i n  a move t o  broaden h i s  government i n  the face of a 
reported invasion threat .  This a r t i c l e  disclosed that  the 
subject, an Ohio e v t r i a t e b e l o n g i n g  t o  the SWE, had been 
appointed chief of Cuba's new mounted ?olice force,which 
CASTKO hoped would r i v a l  the famous Canadian organization. 

The Havana newspaper "~nforaacion" i n  i ts  
issue of June 26, 1959, carried an a r t i c l e  which reflected 
subject was a t  tha t  time i n  charge of the Cuban Mounted 
Police i n  the v i c in i ty  of 

% w&n July 16, 1959, m the following 
information: 

The subject,  now reparted head of the Cuban 
Mounted Police i n  the Santa ara Province, had taken over 
$100,000.00 from General leader of a Cuban group 
of _ -. ____ _ Republic, in  . - 



return f o r  subject t  s promised a id  and support with 
f i f t een  hundred t o  two thousand roops w Cuba f o r  
a counter-revolutionary attempt. &@f 'I!-7$W wever, 6aid 
he was cer ta in  t ha t  the subject had tr icked PEDRAZA and 
did not intend t o  carry  out-his  par t  of the agreement. 

Gur (9' 
~ - 8 r e ~ o r t e d  on that  date  he had learned that 

General P E D W  i n  the Dominican Republic was ready t o  
invade Cuba with a of approximately two thousand men, 
and it w a r e  T-7' on tha t  t a t t ack  might coae 
within f i v e  days. @ T-7'@$ l i e f  t ha t  the forces 
of FIDEL CASTBO were too strong a t t h e  f o r  P E D U  
t o  be 8uccesrful. = T - ~ & i i = h e d  the following information during 
the week of June 29 t o  July 6, 1959: 

bul 
~ M M  T-&as i n  contact with the  subject,  a t  the 

subject 's  request. Subject was residing i n  an exclusive 
res iden t ia l  section outside of Havana, and claimed he was 
not the head of the  Cuban Mounted Police located a t  
Cienfuegos, as reported i n  newspapers. Subject admitted 
tha t  he was involved i n  a counter-revolutionary plan against 
CASTRO, and sa id  tha t  EMIL&D4NUNEfr; :PORTUONDO is  the leader. 
Subject claimed he had approximately men who 
would follow hin. Subject tol* T 
t h i s  information, as he desired U. 
ing a visa  f o r  h i s  Cuban wife. 
6 - 4 

B. INTERVIEWS OF SUBJECT AND 
OTWR ACTIVITIES 



Memorandum 
TO DATE: 

SAC, MIAMZ (105-1563) 8/4/59 

FROM : Dictated: 7/31/59 

SA LEMM L. STAFFORD, JR, c - * d -  
9- . 

WILLIAM ALEXANDER MORGAN 
INTERNAL SECURI'l'Y - CUBA; 
REGISTRATION ACT - CUBA; 
NEUTRALITY MATTERS 

J+ 4 
On July 27, 1959 ,i mC?@B-3,E,RJQRG,awas 

interviewed a t  the  o f f i ce s  of the United S ta tes  Inmigration 
and Naturalization Service a t  the M i a m i  Internat ional  
Airport, M i a m i ,  Florida,  by SA8 LEMAN L. STAFE'ORD, JR. 
and THOMAS H. ERRION. A t  the outse t  of interview, MORGAN 
was  informed t h a t  he d id  not have t o  t a lk ;  t h a t  anything 
he sa id  could be used against  him, and t ha t  he could 
consul t  an at torney should he so des i re .  Subject s t a ted  
he was  aware of h i s  r i gh t s ,  and proceeded t o  furnish the  
folloydng information: 

I* 

Subject a r r ived on July 27, 1959, from 
I uba; accompanied by h i s  Cuban-born wife,  0 dc% 

FApENIS. H e  planned t o  s tay a t  the Moulin Rouge Hotel, 2 
M i a m i  Beach, Florida,  f o r  approximately three days. The 
purpose of h i s  v i s i t  w a s  recreat ional ;  during t h i s  period 
he expected t o  enjoy himself, v i s i t  wi th  fr iends and 
purchase ce r t a in  items which h i s  wife ant icipated would - be needed i n  the near fu ture ,  as she was  pregnant and 
expected t o  give b i r t h  t o  her chi ld  sometime within the 
following month, Qv 

Subject w a s  second i n  comaand of the National 
Second Front of Escambray, led by EWY GUTIERREZ MENOYO, 
composed of a group of men who fought against  the forces 
of FIJLGENCSO BATISTA p r i o r  t o  the downfall of h i s  
government on January 1, w 



Subject claimed tha t  he now holds the  honorary 
rank of major i n  the  Cuban Revolutionary Army, but t h a t  
he holds no o f f i c i a l  posi t ion i n  the  Cuban Government, 
A law was passed i n  Cuba subsequent t o  January 1, 1959, 
which gave him and any other  foreigner who had fought 
against  BATISTA f o r  more than a year ,  the r i g h t s  of a 
Cuban c i t i z e n ,  Subject s t a ted  he had never taken 
advantage of mi of these r igh t s ,  and spec i f i ca l ly  denied 
ever taking the  oa th  of allegiance t o  the Cuban Government. LC 

Subject s t a ted  tha t  while he holds no o f f i c i a l  
C, 

Cuban posi t ion,  because of h i s  reputation as  a revolutionary, 
he commands c e r t a i n  pres t ige  in  the  Cuban Government, 
and t ha t  any of h i s  expressed wishes o r  des i res  would be 
honored by the  Cuban Government, A s  an example, he 
poidkd out t h a t  many of the members of h i s  National 
Second Front of Escambray organization occupied key 
posi t ions i n  the  Cuban Revolutionary Army a t  h i s  request. CL9 

The National Second Front of Escambray was 
disbanded as a mi l i t a ry  organization on January 28, 1959, 
and a t  the t i m e  consisted of approximately f i v e  thousand 
men, according to  subject . w 4. 

Subject received $125.00 monthly from the Cuban 
Government as  a subsistence allowance, from January, 
1959, H e  had l ived  i n  the Capri Hotel, Havana, Cuba, - 
a f t e r  the downfall of BATISTA. Recently, he moved in to  

, 
" 

the mil l ion do l la r  residence in  the  M i r a m a r  seqtion of 
Havana, formerly owned and occupied by ALBERW.J.vADIA, who /' 

was ip charge of construction during the BATISTA 
regime, and who f l e d  t o  the United States  upon ~BATISTA'S 
downf a l l ,  1 

Subject claimed that  t h i s  residence i s  located 
a t  X6601, 7Aa and 66 S t r ee t ,  Miramar , Havana, Cuba, 



telephone number 28377, and tha t  i t  i s  owned a t  present 
by the Cuban Ministry of Recuperation, which had 
undertaken t o  se ize  a l l  property believed to  have been 
acquired with funds s to len  from the Cuban treasury. 
Concerning the  inconsistency of subsistence with 
l iv ing  expenses, subject  s t a ted  he had received a loan 
of four thousand do l la r s  from ELXlY GUTIERREZ MENOYO 
during recent  months, which he was using f o r  l i v ing  
expenses. H e  had paid ren t  i n  advance on h i s  residence 
f o r  a six-months period, a t  the rate of $250.00 monthly. 1 

Subject admitted tha t  he had come t o  Miami, 
Florida,  s'everal months p r io r  to  interview to see i f  
he would encounter d i f f i cu l t y  upon entry,  because of 
h i s  record a s  a revolutionary who had fought against  
BATISTA. He claimed t h a t  he had no d i f f i c u l t y  coming 
i n t o  the United S ta tes ,  and tha t  he subsequently returned 
f o r  purchases of c lo th ing and recreation. @I 

H e  denied ever purchasing any airplane par t s  
o r  airplanes a t  any time i n  the United Statle s on the 
occasion of any v i s i t .  C 1 

Subject a l l e  ed tha t  he had been labeled a 
communist by WESTBROO 3% EGLER, United Sta tes  c -~~t l3~1is t ,  
and t ha t  t h i s  accusation had been completely f a l s e  and 
erroneous, and had rendered him a disservice.  Subject 
s t a ted  t h a t  he had donermny things during h i s  l i f e  of 
which he was not proud, one of them being h i s  blemished 
mi l i t a ry  record which had resul ted i n  h i s  receiving a 
dishonorable discharge from the United Sta tes  Army. 
Subject claimed t h a t  since tha t  time and f o r  a period of 
nearly ten years,  he has had a clean record with no 



- 
Subject  s t a t e d  t ha t  there  have been rumors i n  ' 

Cuba f o r  some t i e h a t  there would be a r evo l t  within 
t h a t  Countrg . Subject  s t a t ed  t ha t  he f e l t  t h a t  any such 
r e v o l t  would occur p r i o r  t o  August 13, 1959, scheduled 
da te  of the  meeting of the foreign minis ters  of the 
Organization of American S ta tes  a t  Santiago, Chile, but  
refused t o  e labora te .  C!) 

Subject  d id  s t a t e  it was h i s  fee l ing ,  however, 
t h a t  i f  the re  w a s  an upris ing i n  C a ,  i t  would have t o  
come from the  ex t e r i o r  o ?  the Country because there w a s  
no subs tan t i a l ly  organized res i s t ance  t o  the Cuban 
Government wi th in  the country. He r e l a t ed  t ha t  he 
personally knew tha t -  i n  the mountains oT Camaguey, there  
was a group of approximately two hundred of BATISTA'S 
men l ed  by 'one (FNIL)~*R"ODRIGUEZ; t h a t  i n  Pinar de l  Rio, 
there  w a s  a group of approximately 25 men l ed  by one 

ARA; t h a t  there  was no organized res is tance  i n  
La 'Fy Villas. He s a id  there  were a number of unorganized 
individuals  opposed t o  the government i n  Oriente 
Province, but  t h a t  they lacked weapons and amnunition. 

Subject  claimed t ha t  i n  about May, 1959, he was 
i n  M i a m i ,  F lor ida ,  and was contacted by a "representative1' 
of a foreign government, and subsequently talked to  
"the man himself" by telephone Erom M i a m i .  H e  was 
offered one mi l l ion  do l l a r s  to  go back to  Cuba and c rea te  
a counterrevolution by these individuals ,  H e  claimed 
t o  have turned down t h i s  o f fe r .  H e  s t a t ed  ELOY GUTIERREZ 
MENOYO had knowledge of t h i s  o f f e r ,  but  FIDEL CASTRO 
did  not.  H e  s a id  he was going to  t e l l  FIDEL about the 
o f f e r  when subjec t  returned to  Cuba. Subject refused t o  
ident i fy  the  individuals  with whom he was i n  congact, nor 
would he divulge the name of the country involved. H e  
pos i t ive ly  refused t o  furnish addi t ional  d e t a i l s  r e l a t i v e  



t o  the above described o f fe r .  Subject indicated t h a t  he 
was  i n  a very precarious pos i t ion  a t  the t i m e  of 
interview and could furn ish  no addi t ional  d e t a i l s .  

/LC) 
L 

Interview was  terminated a t  the request of 
subject  inasmuch ae he was desirous of jo in ing  h i s  
w i f e  a t  the  b te l .  Subject telephoned h i s  wife,  and 
then s t a t ed  he would i n  a l l  probabi l i ty  be s taying at  
the  Monmarte Hotel,  M i a m i  Beach, Florida.  , 

" I 
The following is a physical  descr ipt ion of 

subject  obtdned as a r e s u l t  of in ter rogat ion  and observa- 
t i on  : 

Race 
Sex 
Born 

Height 
Weight 
Eyes 
Hair 
Wife 
U. S. Army 

S e r i a l  No. 

White 
Male 
A p r i l  19, 1928, a t  
Cleveland, Ohio 
6 '  
200 
Blue 
Brown, greying 
OLGA RODRIGUEZ FARENIS 
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1( p J u l y  28, 1959, + the  follow- 
' ' ing i n  ormation: 

Subject and h i s  par ty  r eg i s t e red  a t  the  
Monapartre Hotel,  4775 

t h e  evening of Ju ly  27, 
o r t ed  that subject  was 

with iden t i f i ed  
a t  the Eden Roc Hotel, Miad 
and a ta l l ,  heavyset person wearing glasses ,  d r w e  away 
from the  Montmartre Hotel i n  a 7 red  convertible bearing 
1959 Flor ida l i c ense  1WW-10937. ccording t o  MM T-11 t 
au t m o b i l e  belonged t o  CARL LONGOBUCCO . 

F& t h e  morning of July 28, 
t h a t  subjec t ' s  pregnant wife was seen being driven from the  
Moatmartre Hotel i n  a 1959 blue Cadil lac sedan bearing 1959 
Flor ida l i cense  1E-6360. 

Cy,, 
Invest igat ion disclosed t he  l a t t e r  l icense  p l a t e  

t o  be issued t o  t he  Hertz Rental C a r  Company, K i a ~ i ,  Florida.  

On Ju ly  28, 1959, H. BRODY, Manager of the M i a m i  
Beach branch of Hertr Rental Car Company, informed t h a t  the  
1959 blue Cadillac bearing Florida l i c e m e  13-6360, had been 
rented on a month-to-month basis on July 16, 1959 t o  
" ~ e r v i c i o  Znternacionales , s . A. , DMLh'ICK BABTONE, president". 
The r e n t a l  appl ica t ion  was sigrted by D TONE, Pre...6,1dsn t , 
whose address was l i s t e d  as 3976 N. -.. ? 28th S t r ee t ,  Waai,  
Florida. The rental apglicatlsn noted t ha t  the  customer -- ... 
had'been refer red  t o  Hertz by the coccension a t  the Eden Roc 
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Registration card for the Montmartre Hotel disclosed 
that  "Mr. and M r s .  WILLIAM ALEXANDER and Miss CAROL", 2909 ' 
Collingwood stre&, Toledo, Ohio, checked in to  the hotel  a t  
8:00 P.M. on July 27, 1959, and took rooms 323 and 327. The 

a l so  appeared on the regis- 
t rat ion that  a t  the time of registration, 
the party was hotel i n  a blue Cadillac. c'c/ 

'&@l T-l&~o s ta ted that  on the morning of July 29, 
1959, subject departed from the hotel  with two white males, 
one identified as CARL WNGOBUCCO and the other as the t a l l ,  

who had been seen with subject the previous 
these individuals departed a t  about 9 :15 

on Collins Avenue i n  a 1959 Chevrolet 
bearing 1959 Florida license 103-474. The group returned to 
the hotel a t  about 5:00 P.M. w 

Records of the Hertz Car Rental Company, Miami 
Beach, disclosed th is  car was rented July 28, 1959, t o  MIKE 

,/STODDART, &-o,r ConcessFonaire, Eden Roc Hotel, Miami Beach, &.' , A 

a t  about 9 :30 A ~ M .  
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SAC, KLAMX (105-1563') S E  
. . >.: 

FROM : .- 
. . 

SA LgMAN L. STAFFORD, JRi . . . *  

SUBJECT: t 

WILLIAM ALEXANDER MORGAN 
INTERNAL SECURITY - CdBA; 
REGISTRATION ACT - CUBA; 
NEUllCRALITY MATTERS 

On July 30, 1959 ,, WILLIAM ALEXANDER MORGAN was 
interviewed a t  the Miami Off i c e  by SAs ISMAN L. STAFFORD, 
JR. and THOMAS He ERRION. A t  the ou tse t  of the interview, 
subject  w a s  informed of h i s  const i tu t ional  r igh ts ,  tha t  
he did tlot have t o  stay anything, t h a t  anything he said 
c0ul.d be used against  him i n  a court  of law,  and tha t  he 
could consult an attorney should he so desire.  Subject 
then furnished the following information: 

He b d  not reciived any subsistence f t o m  the 
b Cuban government s ince May, 1959, and re i t e ra ted  tha t  he 

was  l iv ing off money which he had been able t o  borrow from 
GWTIERREZ MENOYO i n  Cuba. He  came to  Miami on 

July 27, 1959, with $800.00, and had a balance i n  a Cuban 
bank i n  the amount of $159.00. A t  the time of interview, he 
claimed t o  have a t o t a l  of $350.00 i n  cash. 64 

Subject again denied tha t  he hoIds any o f f i c i a l  
Cuban posi t ion,  and claimed tha t  he, EWY GUTIEBREZ ~~, 
and ERNEST0 "CEIE" GUEVARA, a l l  hold the honorary rank of 
Major i n  the Cuban Revolutionary Armg, w 

Subject re la ted  tha t  i n  about Aprlil o r  May, 
1959, farmers i n  La8 Villas Province signed a pe t i t ion  
which t l ey  presented t o  ELOY GOTIERREZ and which requested 

IdS : bna 



t h a t  subject come t o  t h a t  province and make a survey 
looking toward t h e i r  needs insofa r  a s  roads and housing 
problems w e r e  concerned. Subject claimed t h a t  he d i d  make 
such a survey and used 85 men t o  assist him. The survey 
was espec ia l ly  made f o r  the  purpose of determining damage 
and losses  suffered  by the  fanners during the  c o n f l i c t s  
i n  t h a t  province between rebel  fo rces  and those of t h e  
then President  FULGENCIO BATISTA. Subject  claimed t h a t  
while making t h i s  survey, a f a l s e  rumor was s t a r t e d  t h a t  
subjec t  had been named t o  head the  Cuban mounted pol ice .  
Subject s t a t e d  the re  w a s  no t r u t h  whatever t o  t h i s  rumor. Ck) 

Subject  again admitted t h a t  he had been offered  
one mi l l ion  do l l a r s  by a foreign government f o r  the  purpose 
of going back t o  Cuba and c rea t ing  a counter-revolution 
aga ins t  the  government of FIDEL CASTRO. This o f f e r  was 

made i n  about May, 1959. He again claimed he had turned 
down t h i s  o f f e r  . H e  refused t o  d i scuss  whether he had 
received money from any fore ign representa t ives  a t  M i a m i ,  
F lo r ida ,  o r  any o ther  locat ion  Eor t h a t  matter. (A C I 

Subject s a i d  t h a t  there  a r e  approximately four 
thousand rnen s t i l l  loya l  t o  the National Second Front 
of Escambray now serving i n  the Cuban Revolutionary Army, 
who would follow ELOY GUTXERREZ MENOYO and himself should 
they i s sue  an order.  Subject s t a t e d  t h a t  the  Second 
Front group was the neares t  th ing  t o  being a counter- 

, - revolut ionary group i n  Cuba. H e  claimed tpe group would 
never un i t e  with fo rces  of ELEUTERIO JOSE)PBDRAZA, a 
w a n  now i n  the Dou&>ican Republic, reportdly poised 
wi th  forces t o  invade Cuba. Likewise, he sa id ,  the  group 
would not u n i t e  with Pro-BATISTA e lements .  He h in ted  
the  group might consider uni t ing  wi th  c e r t a i n  mi l i t a ry  
groups, bu t  would not e labora te .  



Subject  spoke of h i s  b e l i e f  t h a t  FIDEL CASTRO 
i s  not a communist. H e  claimed t o  have ta lked f o r  a 
per iod of s i x  hours t o  FIDEL CASTRO several n ights  
before  coming t o  Miami, and spoke admiringly of him. He 
d i d  not  divulge t h e  nature  of t h e i r  conversation. H e  
s a i d  t h a t  he could have assass inated FIDEL CASTRO on 
t h a t  occasion, had he been so inc l ined ,  a s  subject  was 
armed, and t h a t  FIDEL CASTRO was not .  C!+ \ 

Subject  s a i d  t h a t  FIDEL CASTRO has a l o t  of 
p r ide ,  and t h a t  he has s t a t e d  t h a t  he is no t  going t o  
o u s t  members of the  Communist Par ty  from h i s  government 
j u s t  because t h e  United S ta t e s  wants him t o  do so. He 
s a i d  t h a t  approximately two and a half months ago, FIDEL 
CASTRO had grown alarmed over some of t he  act ivi t ies of 
t he  members of t he  Communist Party i n  the  Cuban labor 
unions, and h i s  personaliy given orders  t o  kick out such 
members. Subject  claimed t h a t  t h i s  i s  being done a t  
present .  Subject  s a i d  t h a t  FIDEL CASTRO holds to  t he .  
opinion t h a t  i f  t h e  Communists a r e  allowed t o  operate 
openly, they a r e  easier t o  recognize and cont ro l  than 
i f  they a re  driven underground. \h I 

Subject  s t a t e d  t h a t  he personally had no knowledge 
t h a t  there  is  any t r a i n i n g  going on anywhere i n  Cuba 
wherein in s t ruc t ion  is belng given e i t h e r r d i ~ e c  t l y  o r  

Z1 
i n d i r e c t l y  by Russian r ep r  ives  o r  s p e c i a l i s t s  
from Russian satellite na t  He s t a t e d  t h a t  it i s  a 
known f a c t  t h a t  ERNEST0 "C V w  i s  a Conqunist, but 
t h a t  h i s  s t r eng th  and powe iminishing i n  C*,. 
Subject  o f fe red  the  opinion tha t  GUEVARA, should he be 
s o  incl ined,  could only muster 1,000 t o  1,500 men, and 
t h a t  i f  he attempted t o  overthrow FIDEL CASTRO, he would 
be a dead man wi th in  24 hours. * I  



Subject  claimed t h a t  rmmk t o  the e f f e c t  t h a t  
a missile base i s  being conb43ucted a t  Cienega de Zapata, 
Cuba, a r e  f a l s e .  He  s t a t e d  t h a t  land i n  t h i s  area i s  
being readied and prepared f o r  the  purpose of using i t  
i n  agr icul ture ,  more speci@Lcally, f o r  the purpose of 
growing r i c e .  w + 

Subject  claimed t h a t  FIDEL CASTRO, i n  h i s  
opinion, had about 74 percent of the  Cuban people with him 
a t  time of interview. He s t a t ed  t h a t  now is not  the time 
f o r  a counter-revolution i n  Cuba, i n  view of such popularity.  LY 

Subject  a l so  s a i d  t h a t  arms a re  s tored i n  
Havana at various s t a t i o n s  under mi l i t a ry  control ,  and 
would be used by c i v i l i a n s  i n  case  of an invasion. Subject 
claimed he saw a recent  shipment of arms received by the 
Cuban Government, consis t ing of twenty-five thousand new 
Belgian r i f l e s ,  of the NATO type. He  sa id  t h a t  the CASTRO 
Government reportedly has two hundred-twenty mil l ion 
do l l a r s  i n  a Swiss bank which money was being used t o  
purchase farm equipment f o r  the land reform program, and 
from which funds a re  being disbursed f o r  arms purchases. 
H e  claimed t h a t  a Turkish ship w a s  due to  a r r ive  i n  Cuba 
within the following few days laden with ten  mil l ion 
d o l l a r s  of Belgian arms. w 

4 

Subject claimed tha t  he had contacted the U. S. 
Embassy, Havana, Cuba, r e l a t i v e  t o  h i s  personal s t a tus ,  
and had been t o l d  t h a t  as long as he did not  serve i n  
the  Cuban Army o r  take the oath of a l l e g i b c e  to  the  
Cuban Government; he would not jeopardize h i s  United 
Sta te s  c i t i zensh ip .  LU) 

Subject a l so  claimed t h a t  he had had discussions 
with U. S.  Embassy representa t ives ,  r e l a t i v e  t o  the 
o f f i c i a l  a t t i t u d e  of the  Uni ted  States toward the Cuban 

3 0  



Government, bu t  t h a t  he had received no s a t i s f a c t i o n ,  
He claimed t o  have contacted representat ives  of the United 
S t a t e s  S t a t e  Department and Central  In t e l l igence  Agency 
a t  Havana, Cuba, but  could furn ish  no s p e c i f i c  names of 
persons contacted.  l! 1 /'- 

He r e c a l l e d  t h a t  one WO ~CHERNEY, head of - -..-." the ....,-. - 
American Research Committee, had contacted him i n  Havana 
on one occasion, and t h a t  t h i s  individual  had kindly 
w r i t t e n  a letter t o  aubjec t ' s  mother of a personal nature.  
Subject  s t a t e d  SCHERNEY, he bel ieves ,  r e s ides  i n  New 
York City,  i s  very anti-communist , and wanted an a a i e n c e  
wi th  FIDEL CASTRO, Subject  sa id  he thought t h a t  he could 
arrange one, bu t  w a s  unsuccessful i n  h i s  e f f o r t s .  It 
was h i s  b e l i e f  t h a t  SCHERNEY never d id  get  an interview 
with  FIDEL CASTRO, k) 

Subject  claimed t h a t  DOMINICK BARTONE was a 
personal f r i e n d  from Toledo, Ohio, who l i v e s  i n  Miami, 
Flor ida a t  present .  H e  s a i d  tha t  BARTONE had attempted 
t o  s e l l  a C-74 a i rp lane  t o  the Cuban A i r  Force a t  one 
time, and i n  order  t o  s is  BARTONE, subject  introduced 
BARTONE t o  PEDRO LUI IA-Z, who w4,g then head of the  

----_ .__ 
J s  

Cuban A i r  Force. Subject claimed t h a t  he has never 
discussed hG-gusiness matters with BARTONE, and t h a t  
BARTONE w a s  not' aware of subjec t ' s  plans.  Subject 
s p e c i f i c a l l y  denied t h a t  BARTONE had any knowledge r e l a t i v e  

" t o  the o f f e r  which had been made t o  hhn f o r  the  purpose 
of c rea t ing  a counter-revolution i n  Cuba. & 

-- ) 
Subject  r e l a t e d  t h a t  approximately two weeks 

before interview, he furnished some information t o  a 
U . S . Embassy representat ive  in Havana which s t a r t l e d  
t h i s  ' person. Subject de.clined to  divulge the  nature of 
such information, nor would he furn ish  the iden t i ty  of 
the  Embassy representa t ive ,  

3/ 
C!) 



Subject  claimed t h a t  he was not  obligated t o  
anyone, nor had he made any kind of commitment t o  any 
individual  o r  group of individuals .  

LCV 
H e  r e l a t e d  t h a t  leaders  i n  &ba, i n  respective 

order  of popular i ty  a t  the  , a r e  a s  follows: 
P I E L  CASTRO; (2)  CAW (3) R O W D O  
LA. (who fought .with 

"CHEW 
i' 

t 4 GUTIERREZ MENOYO. 

Subject ,  i n  conclusion, s t a t e d  t h a t  he could 
not furnish any add i t iona l  information,as t o  do so might 
jeolpardize h i s  pos i t ion  i n  Cuba. H e  a l s o  s a i d  t h a t  he 
would re fuse  t o  be interviewed i n  the  f u t u r e  by the FBI. 



On July 31, 1959, a t  ab'but 11:30 A.M., subject d " % t . ~  
9- . 

telephonically s a t a c t e d  SA UMAH L. STAFFORD, J R .  and stated 
his wife had deGrted the previous evening for Havana, Cuba 
because of illnaee brought on by her pregnancy, and would go 
to a hospital in La8 Villas. H e  stated he had checked out of 

he -hid his companion, MIGUEL 
INA, had j u s t  checked into tIih%itsa 

5 '  
1 ,  /.,. / 
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UWITED, STATES GC . ERNMENT 

Memorandum 
TO 

SAC, MIAMI (105-1563) 

FROM. : ' ,Dictated: 8/3/59 
S A  LEUN L, STAFFORD, JR. 

SIJBJECT: 

WILLIAPI ALEXANDER ROROAN 
Y 

& ) & L O  M K ~ h t  
JXTXRHAL SEC'EJRJTY - CUBA , __ ---- -. ..I-- - .-...-.- -. . I- 
REQIS'PRATIObT ACT - ClJBA 
HEWRALrrP A&&J--& J 

q-f- C PROL f i S ,  & ~ E B ~  
f' July 31, 1959, PWBLIO X I m L  

XHb wag i n t e r v i e w e a U - C n ? r o ~ ~  
, 280 Arthur Go&ey Road, Miami 

He was interviewed i n  the Spanish 
IZMH L. STABTORD, JR. i p  the presence of 

SA u q ~  n: 
A' c~&~~~~GQ~I@~ tha t  he was not regl.te??ed i n  th ia  c m m -  ..- "FOO~;"+'~~%F &at the  room was actual ly ocaupied by BLAACI 
HAORE, a Cuban g i r l  not present a t  the  t i m e ,  but, aceording 
t o  RUIZ, waa staying i n  a room down the h a l l  wi th  a f r iend 
whom he did not identify.  RUIZ s t a ted  he-bad been staying 
with UILLIgPI -Hi PKMAN a t  the Montmartre-Hotel, 
4775 Collin8 Avenue, Miami Beach, Florida. According 
t o  him, he did not know the present whereabouta of WILLIAM 
ALEXAISDER MORGAN and indicated he had seen him e a r l i e r  tha t  
day a t  the Eden Roe Hotel. RUIZ indicated tha t  he and . 
MOR4AH and MOR(DAH18 wife, as well as  her sister, CpULIA, 
had stayed together a t  the Montmartre Hotel u n t i l  the 
departure of ISORQA?fls wife and sister-in-law t o  Cuba on 
July 30, 1959. He indicated ha had gone t o  Miami Intarna- 
t ional  Airport and taken these individuals t o  the airplane. (w - RUIZ ident i f ied  himself as a castain i n  the  Cuban 
Re-volutionar~r Amy and s ta ted  he had accvbmpanied WILLIAH 
A ~ ~ ~ M O R G A N  on h i s  most recent v i s i t  t o  Miami, whi0h 
he described a s  soc ia l  i n  nature. He produced Cuban 
paasport number 06293 issued on March 20, 1959, and which 
contalned'a notation t h a t  he had been admitted t o  the 
United States at Miami, Florida, on the following dates: 



RUIZ' paespoPt disclosed he was- issued a 5 2  
visa a t  the m i t e d  States Embassy, Havana, Cuba, valid 
mil AWat  31, 1959. ,a, a 

b+ 1 
The following i e  a physical deecription of RUIZ 

obtained as a result  of interrogation and obaervakion: . 

Date of birth 
Place of birth 
Race 
Sex 
Height 
w e a  
Hair 
Marital status 

December 8, 1937 
Cardenaa, Cuba 
White 
Male 
5'4" 
Brown 
Brown 
Single 
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MM T-12, described as  a Cuban counterrevolutiona 
in ear ly  Augus t, 1959, furnished the following 

In  July,  1959, MM T-12 was i n  Miami, Florida and 
saw the Dominican Consul i n  M i a m i  give the subject $200,000.00. 
A t  that t i m e  one "DOMINICK", described as a member of the 
"Mafia", was present. NICK" may possibly be ident ica l  
with DOMINICK BARTONE. 

MM T-12 sa id  subject was traveling 
between Cubal~nd the United States by boat. 

(a@@ August 1, 
conducting secur i ty  and 

fibllcrwing inilkmation : 

Subject to ld  a 'source i n  M i a m i  tha t  he and h i s  
organization planned t o  assassinate FZDEL CASTRO between 
A u g u s t  1 and 3, 1959. Subjec-t requested money, and s ta ted  
he had fo r ty  t o  f i f t y  men i n  Cuba to carry out t h i s  operation. 
Subject s a id  that once CASTRO was would be 
ready t o  overthrow the Cuban Go-nt . 

011 August 4, 1959, MM T-13 rep& tedhthat i ts  source 
was introduced t o  subject by three Cubans - ident if ied a s  
ANTONIOo MENDOZA ; R A M O J S T R E ,  P r e s  ident , Campaigns Con- 
scr iptbro Lsroca, and owner of a sugar m i l l ;  and rm+ShlUS, 
a banker from P i n a r  del Rio Province, Cuba. This introduction 
t ~ o k ' - ~ l a c e  Ju ly  29, 1959, i n  a Miami hotel ,  ident i ty  of which 
was not known to  MM T - l 3 .  

On August 1, 1959, d STAFFORD attempted t o  contact 
subject a t  the Eden Roc Hotel, withaat resul t s .  Q 

On August 2 ,  1959, e f for ts  were made by- SA STAFFORD 
and SA W Y D  M. BARBER to  locate subject ;  however, invest i -  
gation disclosed he was not i n  his  ho te l  room, nor. could he 
be located on the premises of the hote l .  b9 
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Hotel records W3c losad 'hat WILLIAM AIEXANDEB 
MOWAN and PUBLIC) M. RUIZ registered a t  the hotel  a t  11 :00 
A.M., July 31, 1959. 3&iN WSEY, Assistant Manager, inronned 
tha t  subject gave the address 6601 Calle 7 Aa y 66, Miramar, 
Havana, Cuba, a t  the time of regis t r a t i an .  c'L/ 

It was noted tha t  the 1959 Cadillac bearing 1959 
Florida l icense 13-6360, which had been leased t o  BARTONE, 
was parked i n  the garage of the Eden Roc. 332itel with the keys 
i n  the igni t ion.  w 

On August 2, 1959, WTUIAM BURKE, Manager, Moulin 
Rouge Motel, 280 Arthur Godfrey W d ,  informed tha t  DOMINICK 
BARTONE, T o ~ c ~ o ,  Ohio, registered a t  the motel on June 20, 
1959, but t h a t  he personally had not seen him a t  the motel 
f o r  approximately two weeks, although Room 215 was s t i l l  
registered t o  him. He stated BARTOW wag in the habi t  of 
ca l l ing  in  severa l  times during the day and receiving messages 
and ca l l s  which had baen l e f t  for  him. He was unable to  s t a t e  
where BARmNE might be staying a t  that t i m e .  (9 

H e  advised that B W C A  MAEIRE, a Cuban g i r l  who gave 
the address Calle 26, #652, Nuevo Vedado, Havana, Cuba, 
registered a t  the k t e l  i n  Room 205E on July 23, 1959, and as 
of August 2,  1959, owed a balance of $184.00. He informed, 
however, there was a notation on the regis t ra t ion  card of 
MAURE that  her  ho te l  costs  were gmxant&d .by BARTONE. 

4 
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SUBJECT: Kt- &-m MORGAN 
I~SPEZ&AL SECURITY - cum 
REG)ISTRATIOM ACT - CUBA .. 
llEQTRALm MA!LTERS 

On A-st 2, 1959, BLANC 
was 1ntei.viewed'in room 2O5E tif tli 
280 Arthur Bodfrey Road, Miami Beach; orlkiir i n  the  Spanish w language by SA LEPIAN L. STARFORD, JR. i n  e presence of 
SA UOYD M. BARBER. She furnished the following 
information: 

ident i f  led heraelf a s  a rn+~,&,&,@~ 
She had Cuban paasport number 

B-2 visa f o r  the  United Sta tes  iaerued i n  
the United S t a t e s  Ihbaasy a t  Havana, va l id  fo r  unlimited 
appl icat ioa p r io r  t o  July 19, 1963. X e r  passport disclosed 
ahe was admitted by U. S. Immigration and Naturalization 
Service a t  Miami, Florida, on July 23, 1959, and her 
paasport diacloaed she would reside a t  t h e  DuPont Plaza 
Hotel, Miami, Florida. (+I 

b '  
She s t a t e d  she had come t o  the  United S ta tes  aolely 

f o r  the purpoae of having an operation. She admitted 
an acquaintanceship with PVl3LIQ MIQUEI; de l a  COnCEPCION 
R U B  lllEDINA and alao t h a t  she was acquainted with WILLIAM 
ALEXANDER MORGAN, though ahe indicated she had not seen 
PIORBAN i n  Miami, Florida, on the  occaalon of t h i s  t r i p .  - She s ta ted  she was being t reated by Dr. J. M. de OAETAPJI, 
,Congress Building, Miami, Florida telephone numbers 
Rankl in  4-5932 and Highland 3-0844. She was a l so  being 
t reated by D r .  HERMAN ALPREX) PHILLIPS, 60 Lincoln Road, Z Miami Beach, Florida, telephone number JE -4749. 

c'9 
MAURE had i n  her  possession a permit to- bepart 

from Cuba aigned by ALDO VERA SERAFLM, Commander of the 

LIS : bna 
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I \  Cuban National Revdlutionary Police. Thia permit revealed 
MATJRE had been recommended by Captain PUBLIO HIGUEL de l a  
CONCEPCIOEJ RUIZ HEDINA, assigned t o  the  Intelligence 
Section of the  Special  Services of Camp Libertad of Cuba. 
MURE indicated she had Been RUIZ a t  about 9:00 A,M. on 
August 1, 1959, but had not seen him aince t h a t  time, W ~ J  

The following is a physical description of 
MAURE, obtained as a reau l t  of interrogation and observation: 

Race 
Sex 
Date of b i r t h  
Place of b i r t h  

Marital s t a tu s  
Residence 

Father 
Mother 

White 
Female 
JULY 28, 1937 
Guane, Province of Pinar 
del  Rio, Cuba 
Single 
26 H. 652 W, Vedado, 
Havana, Cub&, 
jm&!lqqg?J@- 
CLm4:mpDESPU/ ) , 



On A u g u s t  4, 1959, a male individual purporting 
t o  be eubject telephonically contacted the M i a m i  Office of 
the FBI, s t a t i ng  he planned t o  depart Miami f o r  Havana via 
Pan American Airways a t  5:00 P.M., August 5, 1959. H e  s tated 
he would contact the Miami Office p r io r  t o  departure. CY 

Subject did not contact the Miami Office prdor to 
his anticipated departure. A check with Pan American A i r -  
ways fa i l ed  t o  reveal  he had reservations t o  Havana, and an 
a l e r t  f a i l ed  t o  reveal he made a reservation f o r  a date 
mbsequent t o  hi8 anticipated departure date. C ? /  
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UNITED, STATES GC ISRNMENT 

Memorandum 
TO 

SAC, M I A M I  (105-1563) 

FROM : hihtated: 8/6/59 
SA I;EMAN L, STARFORD, JR. I I 

and SA ROBERT JAMES DWYER * - w d  
9- . 

SUBTECT: 

On August 4, 1959, ANTONIO FAVST BATISTA 
was interviewed i n  room 215 st the  Moulin 
Arthur Qodfrey Road, Miami Beach, RAMIREZ was 
interviewed i n  the  Spanish language urnished the 
following inforwat ion: 

He came t o  the United Statea from Havv'y&,.g.~, 
and was admitted on May 1, May 20 and July 8, 1959, according * 

t o  hi8 Cuban passport number 10867, He had been iafiued a 
B-2 viaa a t  the  United S ta tes  Embassy, Havana, Cuba. He 
ident if ied himself a8 a Captain i n  the Cuban Revolu$&~nary 
A x a n d  s t a t e d  he was working i n  "(3-2", which he described 
% the intel l igence organization of the Cuban Army. He 
re la ted  tha t  he had come t o  Miami a t r i c t l y  f o r  recreational 
purposes, and indicated t h a t  room 215, which he was occupying 
a t  tha t  time, had previously been occupied by DOMINICK 
BARTONE, whom he described as an acquaintance and who to ld  
him tha t  he could move in to  t h i s  room a f t e r  BARTONE had 
departed and moved away from the Moulin Rouge Motel. 
RAMXREZ s ta ted  he was paying f o r  h i s  personal expenses a t  
the motel. He was unable t o  explain how he could pay 
f o r  an expensive room a t  the motel i n  sp i t e  of the fac t  

. " tha t  he was earning only $125.00 per month i n  the Cuban 
Revolutionary Army, and he was not on an expense account 
a t  the time. He admitted knowing WILLIAM ALEXANDER MORGCM, 
but decIined t o  t e l l  what the  nature of the re la t iomhip  
was between him and tha t  individual. Re s ta ted  he was 
planning t o  re turn  t o  Cuba within a few days, RAEPIREZ 
declined.to diaclose the nature of h i s  relationahip with 
DQMIMICK BARTONE. He admitted knowing PUBLIO MIGUEL de l a  
CONCEPCION RUIZ MEDINA, but did  not divulge any information 
concerning t h a t  individual, w 
LLS : bna 
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The following is  a pkqsical description of RAMIREZ, 
obtained as a resu l t  of interrogatian and observation: 

Race 
Sax 
Born 

White I 

Male 
August '7, 1931, Oriente, (9 
Cuba * 

Height 5 11" 
Eye8 Brown 
Hair Brown 
Marital s tatus  
Cuban addrese Miramar, Havana, 

Cuba. 



SUBJECT: 
WILLIAM ALEXANDER MORGAN 
INTERNAL SECURITY - CUBA; 
REGISTBATION ACT - CUBA; 
HeUTRALITY MATTERS 

On August 7,  1959, CALU,~~NGOBUCCO,  1121 N. E. 
107 th  ,@regt ,, J$&gy&, ,,J!iJCor+ida, telephonically c o W ~ " - ' ^ " "  
SA LEWM L, STAFFORD, JR,,  s ta t ing  he had heard that  the  
l a t t e r  had been attempting t o  contact him, (3r 

LONGOBUCCO identif ied himself as the dooruaan, at 
the Eden Roc IIoIIoWl *. W@pi Beach,, Florid:,. LONGOBUCCO stated 
he f i r s t  m e t  MORGAN on about July 31, 1959, while he was 

r 
a guest a t  the  Eden Roc Hotel, Upon being to ld  it was 
known IAlJSGOBUCCO had been seen with M O R U  on July 28, 1959, 

'\sy WNGOBUCCO sta ted ,  "Oh, yes, I forgot ," H e  then admitted 
he had driven DOMINICK BARTONE t o  the-rtre Hotel on 
July 28, 1959, where MORGAN was a guest with h is  wife and 
other individuals , LONGOBUCCO identif ied BARTONE as being 
in  the asphalt  and concrete business, WNGOBUCCO s ta ted  
he m e t  MORGAN a t  that  t i m e  and admitted that  he was with 
BARTONE on several  subsequent occasions when BARTONE and 
MORGAN had conversations, w 

C 
He s tated,  however, he did not know the nature of 

the conversations between these individuals, indicating 
that  when they wanted t o  t a lk  privately,  they would ask 
that  he leave the  area, (9 



LONGOBUCCO recalled t h a t  MORGAN stated 'he had 
been connected with FIDEL CASTRO'S July 26 Revolutionary 
Movement in  Cuba and .had also spoken generally about having 
a position with the FIBEL CASTRO Government, He denied 
knowing anything concerning WILLIAM MORGAN% plans and 
r tated he had l a s t  seen MORGAN on August 1, 1959, a t  -a 
3:00 or  4:00 P.M., a t  which t i m e  he had lunch with MORGAN 
a t  the Edea Roc Hotel. A t  that  t i m e ,  MORGAN was accompanied 
by an individual whom fX)NGOBUCCO identified as a "short 

Cuban*" CY 
U)NGOBUCCO was questioned further concerning 

MORGAN, as w e l l  as BARTONE, and he denied knowing anything 
additional concerning MORGAN. He stated that  the door 
concession a t  the Eden Roc Hotel had recently been purchased 
by DOMINICK BARTONE and that  he was actually working on 
a commission basis  on behalf of BARTONE, 

LC/ 
He was reluctant and refused t o  give any information 

whatever concerning BAKTONE, s ta t ing  that  he hoped SA STAFFORD 
would understand the reasons why, 

LY 



On August 7, 1959, WILLIAM BURKE, Manager, Moulin 
Rb&e htel, advised that  B W C A  MAURE and ANTONIO FAUSTO 
RAMIREZ MTISTA had both checked out of the motel on August 

Records of ths Eden Ebc Hotel were reviewed Sep- 
tember 11, 1959, and disclosed subject was a guest there 
from July 31, 1959 and his roam was subsequently locked, 
a f t e r  nun-occupancy, and he was charged fo r  service through 
August 7, 1959. &) 

On August 29, 1959 s hote l  b i l l  of $70.44 was 
paid by a check of LORETTA 2 MORGAN, TJ&&~ Ohi~. This 
individual is po8sibly identical w i t h  sub3 ec t ' s mother. This 
b i l l  was paid with a chec.k bearing the bank mark 56-5.c 9 

Hotel records ref lect  an unknown person called on 
September 1, 1959, ahd attempted t o  take possession of 
mbject 's  personal ef fecte . This individual refused t o  
identify himself and, a f t e r  being requested to  came in ,  never - - 
appeared a t  the ho te l  w 

T-7 on August 14, 1959 ormed that subject 
a l lo r ida  port scvera previously i n  a 

boat loade t h  guns and. ammunition. This boat, according 
to  EM T-73 % two t r ips ,  and the f i r a t  resulted 5. n guns 
being unloaded at Santa Clara, Cuba. boat returned t o  

0 
the United States and departed again with- a second load.[& 

g[MM T-7@ted he was of the belief this actually 
happened, tha t  t men who manned the boat were Americans, 
and that a l l  of the guns r e  paid or  by Dasainican Consul 
AUGUST0 FEBBANDO i n  M i a m i  y&l T-7&id he also f e l t  certain 
these guns had been sold by DOMINICK BARTONE to subject and 
tha t  the guns involved were worth more than five hundred 
thousand dollars  . w 



'\ RMM .-7&inted out that he had previously furnished 
i t r f o ~ t i m  re f  cting definite contact between subject, 
BARTOHE-d FEBBA1QDO, with subject being on the receiving 
end of coariderable money. MM T-7 said that when the Federal 
Bureau of Investigation recently interviewed subject i n  

. .  
IIIUi' thir rwul ted  i n  a delay of one day i n  the ac t iv i t ies  
of subject re la t ive  to  this arms shipment. It i s  noted 
subject m a  interviewed July -27 and 30, 1959. (9 

On August 20, 1959, MM T-14, a former Cuban govern- 
ment of f ic ia l  during the reghe  of FUUEHCIO BATISTA, who 
har good conacts among counterrevolutionaries in.Miami, re- 
ported that on Au(gaet 10, 1959, he had learned from FEBBAaDO 
of the conepiracy involving subject who had allegedly agreed 
to  establish a military front against FIDEL CASTRO. NM T-14 
stated he told F E W  he f e l t  subject could not be trusted, 
but that  FEIUUMDO treated this  warning l ightly. 

MK T-14 stated he had learned from Cuban associates 
i n  the Miami area that toward the end of July or early August, 
1959, subject wa a t  the Toledo Restaurant, Miami, with 
Genera 1 ' dTEZ and two or three other Cubans, the 
latter being from Miami. T-14 did not know the purpose of 
this  lotncheon meeting. - 

i '  . _ __ .- -.---- - 
It i a  noted General BENITEZ i s  a former Chief of 

the --- - Cuban National Police presently residing in  Mi&: 
2- N 

MM T-14 also reported that  rn o r  about A U ~ U S ~  1, 
1959, he was told by AURELIUTLVA, a Cuban exile residing 
in & L d . , ' h t t  subject was i n  Mimi and i n  contact with 
Dominican C m u l  General FERRAWDO; that subject was en route 
to Jacksonville, ~ ~ b r i d a ,  f o r  a load of gum. SILVA told- 
Ml T-14 that a Captain (FNU) BETANCOURT was with sgbject * 
MM T-14 described BETANCOURT as a Cub n o had been l iv ing  
in  exile i n  the Dominican Republic . 

. 
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MM T- 14 learned that BETANCOURT to ld  SILVA tha t  he 
was with subject; tha t  he had gone w i t h  subject t o  Jacks&- 
v i l l e  (probably on about July 31 or August 1, 1959) and 
BETANCOURT was then going t o  Tampa, Florida, to  take a boat 
load of arms t o  Cuba. 

On about August 5 or 6, 1959, SILVA went to  the 
a i rpor t  a t  Miami. and saw BETANCOURT board a CDA Airlines 
plane bound for  the Dominican R@public. MM T-14 reported 
BETANCOURT was later k i l l ed  as a r e su l t  of subject 's  en- 
eapment on a plune which landed near Trinidad, Cuba.  (Yb)  

a . 
MM T-14 sa id  when news of subject 's  double-cross 

was revealed, tM T-14 telephoned FERRANDO who sa id  net t o  
believe the s tory  of subject '6 double-cross. . MM T-14 sa id  
JVS'tO ~ 1 9 2 0 ,  a m n  exi le  residing i n  MiMi@, had a son 
who was eportedly capture# on the above-mentioned plane 
which landed near Trinidad, Cuba. POZO had s ta ted  that  
General MANUEL BElQITEZ s e v e a l  days previously reported that 
subject was acti  on b e b l f  of FIDEL CASTRO and "fooling 
aroundl'!.in Miami%' &, 

He added tha t  an individual had contacted FERE(AIPDO 
concerning the t rue  fac ts  regarding sub j ec t . This individual 
reported to  MM T-14 that FERtZANDO disclaimed any responsi- 
b i l i t y ,  but f i na l ly  told th i s  fri\end that he, FERRMDO, had 
taken subject t o  the Dominican dapublic i n  connection with 
sub jec t  ' s agreement t o  cooperate. 

MM T-14 sa id  subje t reportedly stayed i n  Miami , d-' I 

a t  the home of a man name BERTONI (possibly DOMINICK BABTONE) , 
I 

described by MM T-14 as a wealthy c igare t te  machine distr ibutor  I 

and r a c k  teer  . Q,Q lM, 
The friend, whom he declined t o  identify,  told 

MM T- 14 that  FERRMDO gave $152,000.00 t o  BARTONE for  subject. 
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On September 11, 1959, MM T-14 stated he had leafied 
that $100,000.00 of the above-mentioned money was delivered 
on July 29, 1959, i n  cash, t o  BARTONE fo r  subject. The cash 
had been placed i n  a common paper bag when it was delivered. 

C3n August person with .good 
conMctr among Dgpn rev0 iding i n  the Miami 
area, informed tha t  RO - -.. aenratax.. 
and news par publisbe $n d tha t  .. 
DOIYnNICK RTONE, pres 
000.00 in to  a Miami 
the ident i ty  of t h i s  bank. H e  said BARTONE 
man b e m e n  subject  
entrepment which resulted i n  subject and seizing a 
M i c a n  plane a t  Trinidad, Cuba. 
lWpIed from MASFERRER 
for h i s  services i n  talc NJ3 t o  MASFERRER and erving 
as  a contact man. an individual ruye~&LSOI!l 
(W), a friend o s a lso  involved. 

/,On August 24, 1959, MM that  N0-e 6. 
.': ROTINAN, a Mami Beach hoodlum, a t  t&t t ime employed a s  

manager of &e Bildore Terrace Hotel, Miami Beach, had 
s tated that  WMINICK BARTONE put $150,000.00 k a Miami bank 
i n  July, 1959, which he had received as a resul t  of negoti- 
ations with subject .  ROTHM4N said General BENITEZ received 
$7,000.00 'f* hie part'* the negotiations 
, involving sub j ec t and BARTONE. 

On August 22, 1959, he reported learning from 
R~LANDo MASFERRER that  Dictator TBaJIW of the Dominican 
Republic had placed the price of $500,000.00 on subject 's 
head fo r  h i s  Roublekross. 



On August 27, 1959, MI4 ~-~%po=ted receiving &"SF& - 
from a fa i r ly  rel iable source opposed to the 3- . 

government of FIDEL CASm RDZ that  on August 10, 1959, 
subject m e t  with a gtbup of Cu k ons opposed t o  CASTRO1s 
reg*, i n  Miami. The meeting was held a t  the home of 
D O M I N I ~ ~ E M ~ O N ' ,  4236 Chase Avenue, Miami Beach, Florida. 
Present a t  t h i s  meeting were subject, (FNU) LEMUS from 
Pinar del  Rio ~ rov ince i  Cuba, -N MESTRE and ANTONIO 

""3 R(u) 
- D U ~ ~  Chi8 meeting subject was given $140,000.00 

i n  cash by MESTRE and MENDOZA for  use against CASTRO. It 
was W T-13 's belief was possibly identical 
with DOMINICK BARTONE. 

On August 24; 19597MM T-16 furnished the fol- 
lowing infqmaN$n: M p _ t A N r , a ,  a Cuban, resides on 
Southwest 10th Avenue and Second Street,  u. He haat ; 
been vis i t ing  people i n  Miami to  obtain collections for 
one of the anti-Cas t ro  lgpoups i n  Miami. His brother, 
R E I ~ B L A N C O ,  a Cuban Army Captain, was arrested and 
placed i n  j a i  1 i n  Cuba. It appeared that REINALDO SLANCO , 
i n  addition t o  hie Cuban Army status, was also a member of 
the Rpolutionary Crusade Agaitnst C o m ~ s u n i s m  (CRAC), an 
anti-Castro organization, arad inadvertently l e t  FIDEL 
CASTRD know that arubject was obtahing money from anti- 
car tr& cuban. and Dominicans. When CASTRO asked subject 
about it, subject had to  admit he waa doing so, but told 
C A m  he was actually eet t iag theae individuals up so they 
could be ideat i f ied  and arrested. After the plot  was exposed, 
Cubans were arres ted i n  Havana for anti-Cas t ro  act iv i t ies ,  
and CRAC member8 i n  Havana, including MAMUEL BLANCO1s - 
brother, were arres  ted . 

Oa August 24, 1959, MM T-16 advised ANSEW'ALIEGRO, 
a&- as t r o  leader residing i s  Miami, said subject had 
$300,000.00 i n  a safe deposit box somewhere i n  Miami. ALIEGRO 
said th i s  money was received from the Sominican Consul i n  a 
hote l  room in Miami and i t  was believed the W e y  was being 
kept by subject and not being turned over to  the Cyban govement 



UNITED, STATES G< ,RNMENT 

. ' Memorandum 
TO SAC, MIAMI (105-1564) . DATE: , 8/26Y59 

', . Dictated 8/24/59 

FROM : .SA IdBW L. S‘lWlXXD, JR. 

On A u g u s t  20, 1959, a t  approximately 3:20 P.M., 
WILLIAM A.UXAl!Dfi MORGAN telephonically contacted SA LEkW 
L. S!UWQBD, JR. a t  the Miami-Office of the FBI. Subject 
s ta ted he was cal l ing from his residence telephone, number 
2-8377, i n  Havana, Cuba. He furnished the following informa- 
tion: 

H e  apologieed f r what he claimed was bis inabil i ty 
t o  furnish the true detai ! s regarding the purpose of his  
previous visits to  Miami, Florida. He  f e l t  that he had not 
violated any United States laws by h i s  previous actions, al- 
though he did f e e l  he may have "bent" some of them. He claimed 
that the heat and pressure which he f e l t  the FBI was put'ting , 

on him forced him t o  depart from Miami, Florida on about 
August 1, 1959. He was using a r e n a l  car  and was accompanied 
by hie friend and associate, PUBLIO de la COICEPCI~ RXIIZ, whom 
he described as a Captain in the Cuban Revolutionary Atmy. 
Subject proceeded t o  Tampa, S t .  Augustbe, and Riviera Beach, 
Florida, staying overnight in each of these c i t i e s  under as- 
sumed names i n  motels. He claimed h i s  t r i p  was made rolely 
fo r  the purpose of awaiting culmination of the plan of 
AUGUST0 FERIFA1QIK), Dominican Consul General, Miami, t o  send a . 
shipment of anns t o  Cuba for  anti-Fi&l Castro. revolutionaries. 

Iy 
MORGAN claimed he pretended t o  be head of an anti-  

Fi&l  Castro counterrevolutionary group, but was actually 
playing a double-agent role  i n  favor of FIDEL CASTRO. He ex- 
plained he was not going to  "se l l  out Cuba" where he had many 
friends who were loyal t o  hixn. w 
LLS : bna /egh 



Md)lGAN stated he had or&ginally been i n  contact 
with FEEa&ANDO a t  Miami and, according t o  MORGAN, FERRANDO . 

engineered the counterrevolutionary move aimed a t  Cuba. He 
admitted tbat FERBANDO had offered him a million dollars  
for  carrying put a counterrevolutidn i n  Cuba, and tha t  he had 
received aver $400,000.00 from FeRBAlYDO f o r  th i s  purpose, 
$78,OOO.OO oE which he turned over t o  the Cubarr government when 
he l aa t  retumqd to  Cuba. 

@J 
He rstated he and PUBLIO de la  CONCEPCION RUIZ re- 

turned t o  Miami from Riviera Beach i n  accordance with a 
schedule set up by FERlEaANDO and i n  accordance with a plan 
of the l a t t e r  boarded a small charter fishing vessel a t  
M i a m i  on about A m  t 6, 1959, along with one Captain (FNU) 
BETANCOURT, a Cuban who had come from the Dominican Republic - 
as a representative of counterrevolutionaries. 

&9 
This charter flching vebne;. pzoceeded to  a point 

approximately f i f teen  miles east of Mi& where i t  rendez- 
voused with a 54 foot yacht, in accordance with FERRA3JD0's 
plans, and MORGAN and WIZ then b&.rded the larger vessel and 
proceeded t o  Cuba .- MOR6AN said BETANCOURT was also planning 
t o  braard the larger vessel, but became ill while on board 
the charter vessel,  and returned to  Miami alone. (9 

MORGAN stated the yacht %rss.a loaded with a large 
quantity of a m  and armnunition, and that it was destined 

- f o r  U s  V i l l a r s ,  Cuba, but ran short of gas and arrlved i n  
Havana. The yacht had been stripped of its name and con- 
tained no regiwtrrntion numbez. H e  parsonally inspected the 
vessel and had been unable to  locate any identifying 

He claimed he did nat kmw h'nare the. a m  and 
ammunition were loaded, but heard it m y  have been a t  S t ,  
Simorns Island off the coast of Georg:.d, He claimed that 
upon the vessel's arrival  in C-uba ~ 1 : ~  ~ T W S  and armnunition 
were seized by the Cuban Revslutionssy Guvet~nment and two 
crew members on board the yacht., rim identified as a Cuban, 



and the other as an Argentine or Uruguayan, were detained .by 
the Cuban Government off ic ia ls .  MORGAN denied that  he had 
participated i n  the purchase of arms and annnunition a t  any 
t i m e  i n  the United States and related further that  he had not 
participated i n  the loading of any arms aboard the 54 foot 
yacht. H e  claimed h is  only duty was t o  deliver these arms 
t o  Cuban counterrevolutionaries~ c?+/ 

I n  regard to  Captain (FNU) BETANCOURT, he stated 
BETANCOURT apparently returned t o  the Dominican Republic 
fratn Miami and was a passenger on a Dominican airplane which 
made three t r i p s  in to  Trinidad, Cuba, i n  A u g u s t ,  1959. Oa 
the third t r i p  the plane yas seized and BETANCOm, was killed 
when he opened f i r e  on Cuban Army personnel who had been 
posing as anti-Cas t r o  revolutionaries. MORGAN related that 
a large quantity of arms a& ammunition had been seized a t  
Trinidad which had been delivered from the Dehninican Republic 
by airplane. 

He admitted he had been i n  contact with DOMINICK 
BARTONE a t  Miami, but s ta ted that,  contrary t o  reports, he 
and BARTONE a re  not friendly. He s ta ted many people, whom 
he refused t o  identify, would l ike fo r  BARTONE t o  visit Cuba 
a t  the present t i m e ,  and implied that  BARTONE would not get a 
pleasant welcome. MORGAN admitted that  he had made use of 
, BARTONE'S automobile while a t  Miami, but did not furnish ad- 

d i t ional  de ta i l s  regarding h is  relationship with BARTONE. @+ 

He claimed he had made a Cuban television appearance 
a t  Havana on the evening of Augudt 19, 1959, and, amtmg 
other things, told the television audience he had been inter- 
viewed by the FBI a t  Miami. = L- 1 

MORGAN indicated he was receiving daily ' threats 
on his  l i f e  for  playing his  double-agent role.  He stated 
he was certain that Generalissimo TRUJILLO i n  the Dominican 



Republic was plotting his  assassinat that he was 
certain the repdted  arrest$ of POL1 
confidant, and J~R~~+ABBESS, a i e f  of 
l.&g~qe,+ on shooting charges i n  the 
had Fnitiated a purge by TRWIW t o  exterminate a11 i&v- 
iduals who had been i n  contact with MORGAN, 

Ccc/ 
C ,  , -.,.-+4 _*.+ - 

MORGAN claimed further that  BIANCA MAURE, who had 
been staying a t  the Moulin Rouge Motel i n  Miami, and whom 
he further described as a g i r l  friend of ANTONIO FAUSTO 
BAMIREZ MTISTA, had proceeded to New York a f t e r  departing 
Miami in order t o  obtain medical treatment; while i n  lQew 
York, she claimed t o  have received threatening ca l l s  from 
the Oomipican Coaaul Ceaeral i n  t h a t  ci ty.  He dgd net 
furnish further detai ls  regarding this matger. kt 

He identified ABBESS as the operator of the Damin- 
ican radio who was in contact with MORGAN on the alleged 
counterrevolutionary radio i n  Cuba prior to seizure of the 
Dominican airplane i n  Trinidad, Cuba i n  Augw t , 1959 . & 

MORGAN denied, i n  spite of the abwe act iv i t ies ,  
that he now holds, or has held, an o f f i c i a l  position with 
the Cuban Ctnremment. &/ 

He expressed a willingner8 to recontact the FBI 
. " a t  Miami and fwonieh additional deta i ls  relative to his  

role i n  the cqmterrevolutionary plot . @I 
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XV. MISCELLANEOUS 

A. SUBJECT'S INVOLVEMENT WITH 

(R September 21, 1959, MM T-17 fumi r .bd  the fol-  
lowing informotion: EDWARD BROWDEB, 801 Bbrtheaet .83rrd 
Street ,  Miami., an o r  abaut September l4, 1959, received a 
large irlhiprmnt of amus aumumition, and green miforme frm 
Too~pa, Florida, brought t o  Miami  ia a Hertz U-Drive-It 
tmck.  Sqm of the equipmemt was taw t o  Nutats B o a t  
Yard a t  1884 Northweat PSorth Biver Drive, Miami, and some 
was placed in BWHDERta residence. 

BBCIUDER dirrc'losed he was for an anti-Castro 
group, the &tientity of which he did not  dirclose . Be 
claimed t o  have two trailers f u l l  of r i f l e s  a t  Vero Beach, 

Be has ..a8 h i s  contact man Dominican Republic 
an Italian consul, ident i ty  unknown. 

BMHDER disclosed he provided the boat and guns 
which taken by subject t o  Cuba inmediately pr ior  t o  
his "double-crossn of the anti-Castro mpment.  There were 
two pairs of shoes a t  B R O E R ' s  house which B-ER chimed 
were l e f t  there  by subject . H e  indicated subject transported 
.50 and .30 ca l iber  guns on t h i s  boat t o  Cuba. BRllWDER also 
mentioned he has a 48 o r  50 foot boat a t  Vero Beach, Florida 
which was used i n  connection with this deal i n v o l v i k  sub- 
ject and which Customs had  successfully t r i e d  t o  ob- 
t a i n  from him. 

According t o  BRWDER, the "Mafiat' is putting up 
the money for the purchase of the guns B m E R  was obtaining 
fo r  the anti-Castro group with which he war dealing. W,&? .-. 
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advised that i n  about 
held a meeting w i t h  reveral 

in w in a rert.or.nt 
Temdnal.  BBaCIDER 

dirclored he had a proposition b which Dominican Dictator 
TaXtJILIO had agreed t o  put up $500,000.00 t o  effect the 
kidaaping of subject. BB(IWDER attempted to  obtain 
of these Cubans i n  effecting the kidnaping of subject. 

Subsequently, one of the Cubans retumecJ to  dubs‘ 
and dirclosed BBLIYDgBt s propo8ition t o  E F I G E K I ~ I J E I R A S ,  
Chief of the Naaonal Bevolutiansry Police. AMJZIJEIBAS 
suggested that s u b j e ~ ~ t  be coluulted. Later, AMEWBIUS din- 
clored that he had t a w d  to  rubject but subject did not 
lib the idea. Subject he did n@t know BIMEIDER, 
according t o  AMeSJEIBAS. 

Shortly prior t o  BROWDER'~ t r i p  to  Cuba on the 
"Salco XI", he disclosed that he had.assisted subject in  
obtaining arms and a boat which subject wed i n  his "double- 
cross plot" t o  entrap anti-Castro revolutionaries who were 
captured by FtDSZL CASTBL) and his men i n  Cuba in carrnectioa 
with an operation based i n  the Dominican Republic. Subject 
disclosed that TLIIJJIZSA) him $187,000.00 to  finance 

C 
the plot agaiaa t CASTIIU). 

It was learned, however, accounted 
t o  the Cantro Govezgbnt for  only .00 of this money, 
apparently pocketing $100,000.00. 

OR September 19, 1 9 5 9 . , ~ b m ~ ~ ,  hie wife, CHARLIE/ 
and RA 'CARVER, and a Cuban i n d i v i d u a l b ~ t e d  Miand on 
B d 1 8  boat, "Salco ITw, and arrived in  Havana, a, 
September 21, 1959, a t  Tarara Beach. They furni8hed fa lse  
names t o  Cuban Marines upon arrival.  They were arrested and 
their boat searched, w i t h  the results arms were found on the 
boat. They were placed in  jail by AMEIJEIRAS who a t  the o u t ~ e t  - f 



intended to  cooperate with U. S. of f ic ia l s  for  the purpose of 
proeecuting BROWDEB and his  companiQns for s w l i n g  guns into 

-*@b 
After h is  a r res t  BR(IWDER told AMEIJEIRAS t o  c a l l  i n  

subject who could confirm that BROWDER was working for  subject. 
Subject responded to  the request and carnie to  see AMEIJEIRAS 
and BROWDEB, a t  which time one of the other Cubans present 
confronted subject with the fact subject had not accounted 
for $100,000.00 which had been given to  him by TBIUIW for ' 

the purpose of executing a pA6t against FIDEL CASTRO. This 
Cuban also confronted BRDWDER with the fact  he had offered , 

ElBEN PICHARDO and another Cuban $500,000.00 to  kidnap subject 
on behalf of TIUJJILSA). I 

BRCWDER accused this  Cuban of lying. AMEIJEIRAS 
stated he would c@nsult FSDEL CASTRO concerning the matter. 

The resu l t  was that BROWDER was released and 
allowed to  return t o  Miami,  and AMEIJEIRAS dropped further 
c w r a t i a n  with U. S. authorities i n  effecting the prose- 
cution of BROWDER i n  the United States for gun smuggling. 

EFREN PICHARDO was reportedly in  Miami working 
for BROWDER. PICHARDO is not connected with the Cuban 
Governraent i n  any way whatsoever. BROWDER was believed t o  
be working for  AMEUEIRAS; however, indications also were 
that he was a lso working for TRUJILLO, BATISTA and anyone 
else who would pay him for  his services. 

B . EXAMINATION OF SUBJECT ' S 
PERSONAL EFFEXTS, EDEN ROC 
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INTERVIEW REPORT 

' dE*Il S W S  $18 Hana&g Director of the Eden Roc 
' Hate*, b ~ a i  Beacii, Florida,  He produced a l e t t e r  whioh he 
%ad ~eoei t red from UILLUU AfgXA#DER lrPORQUI regarding 
personal ef'feets and clothing which PIOWA# had l e f t  a t  the 
Eden Roc Hotel while a guest i n  August, 1959. This  l e t t e r  
reads as follows: 

FROM: Commandante WILLIAM MORQAN 
1 

"Eden Roch Hotel 
Riami Wach 
Hiami, Florida lov 10 1959 

"I believe t h a t  when I checked out of your hotel  
a l l  charges were taken care of.  However, if there  
should be any remaining charges, please forward 
them t o  M i n  care of I@, "SKIPP?f>-BHEPARD, B0t81 
Capri H a v a n  .- 

"I would appreciate it very much i f  you would 
a180 forward ow clothes, co l l ec t  t o  the same 
address i n  Havana. 

"Sorry I waited s o  long t o  write but I have been 
kept r a the r  busy .  Thank you again for your 
courtesy I 8  , 

"s/ WILLIAM ALEXANDER MoeZQAN 
t/ Commandante WILLIAM MORGAN" 

SUITS s t a t ed  he was not personally acquainted with 
DOHINICK BARTOME, but t h a t  he had heard BARTOWEt a name 
mentioned a t  the hotel .  

Wl 
SUITS sa id  t h a t  the door concession of the hotel  

had been contracted t o  Door Concessions, Inc., a Florida 

11/18/59 Miami, Florida 
on at Date dictated 

11/24/59 

i, 
by Special Agent @ L. : 

57. 
fhk dooumwat eontalao nolthor roeommendatlons nor concluoionm of the FBI. It i s  the property of tho FBI and 1. loaned to 
Your aqeacyt It and it. eontonto are not to bo dltrlbutod outaid. your aqoney. 



Corporation, i n  April, 1959, on a year-to-year contract. 
He said tha t  Door Concessions, Inc. pays $60,000.00 __I-.. 
annually under terms or  t h  t r ac t ,  which is renewable 

gearly. He sa id  that  LAN is the representative who 
signad the oontract f ncessions, Inc. cy 

SUITS informed tha t  he is not certain, hat is 
of' the opinion tha t  funds of the Teamsters Union were 
used t o  back the door concession a t  the Eden Roc Hotel. 
He sald tha t  the  hote l  had been pressured by the 
Teagwters t o  grant the door concession t o  Door Conceesions, 
Inc. He sa id  the hote l  real*es a considerable amount of 
revenue from Teamsters Union representatives and o f f i c ia l s  
wkio have previously stayed as  guests a t  the hotel. He  
indicated t ha t  3AkES HQFFA, President of the Teamters 
Union, had been a- guest a t  the hotel  on several oecasibns. 
SBITS also s ta ted  tha t  the individuals working a t  the door 
a re  members of theSTeamsters Un.%on, and it was h i s  opinion 
.that the Eden Roc Hotel Is the. opening "wedgen preparatory 
t o  launching a drive t o  organize the door employees a t  
other M i a ~ i  e a c h  hotels. 

(4) 
SUITS sa ld  he was not personally acquainted with 

WIUIAM AL&XANDER MORGAN, md tha t  he did not know the 
relationphip between WORWUI and DOHINICK BARTONE. He 
furthermore could furnish no iMormat,ion relat ive t o  what 
connection, if any, BARTONE might have .with Door 
Conceesions, Inc . e) 



Memorandum 

FROM : \ 
Dictated: 11/24/59 

SA LEHBIJ L. STAFFORB, JR. 
SUBJECT: 

On Hovember 18, 1959, an examination was 
mnde of the personal effeots and elothing of WILLIAM 
U&UNDBR IOR8A14 a t  the Bden Roo Hotel, Miami Beaoh, 
Flo~ida, pr io r  t o  suah e f f e e t l s  being shipped by the  
Eden Roo Hotel t o  11GROUO i n  Havana, Cuba, a t  MURQAlls 
blatructions. Among the items exalrined appeared the 
following, whioh may be of pert inent  value: 

A oigaret te  l-ter of Sot t i le ,  the type 
of c igaret te  l igh ter  whioh is given t o  
oustomra of the S o t t i l e  droup Bankr, among 
whieh is the  Pan-American Bank of Miami. 

Wueellaneotm shoes, s h i r t s  and other 
olothing, it being noted some of the 
s h i r t s  had price tags  of $12.50 on 
thea which were purchased a t  the Eden 
Roo Hotel Men's Shop. 

A s h i r t  purchased from the "Dinghyn, Coral 
Gables, Florida. 

A t i e  purohased from the IMPont Tarleton 
Men's Shop, Wiami, Florida. ' 

An empty book of American Express Traveler8 
oheok8. 

A photograph of' a yacht and with the a id  of 
a magnifying glass it was noted the boat 
had the name on the s ide  "Luoiri". 

LIS: bna 



A l e t t e r  addreseed t o  PIfBLIO Me RVIZ, 
Moulin Rouge Hotel, 4 l s t  S t ree t  and 
Indian Creek, Mami Beach, Florida, 
posrtmarked Havana, Cuba, ,7Uy 22, 1959. 
This l e t t e r ,  of a personal nature, iet 
written i n  the Spanish language and was 

myour mtwe wife Sra, J V M A  
*@F m e  e 
turn  ad&ss of 
#381, Havana, Cuba. (L -. * - . . -  -** -.-.-.-.,-.. (, 

Otle coabhanger with the  name JACK PENDOLA, 
Tampa, Florida; one coat-hanger with the 
name Hyerade Sportswear Co., Ina., New 
York; one coat-hanger with the name 
Laneon's, Inc., Miami Beach. 

One 9 millimeter cartridge. 
Cu-1 

4 

Cleveland, Ohion, Thia l e t t e r  was found 
i n  the  pooket of a ooat with the label 
"Campus Toggs, exclusively f o r  JACK PEWDOLA, 
Men's Apparel, Tampa, Floridan, The 
l e t t e r  oontained therein reads as  followa: 

"Board of Direatore 
Doors Concessione, Inc. 
4525 Collin8 Avenue 
c/o Eden Roo Hotel 
Miami Beaoh, Florida 



"Pleaae be advised that I hereby tender my 
realgnatlon as Prerrident and Director of Doors 
Concresslone, Inc. ef$!eotive a t  once. 

"sinoerely, e/ 



U. S. CITIZENSHIP C. 

By carrrrmrrnicatian dated December 17, 1959, EMERY J . 
AMMS, for the Director, Office of Security, U. S. Department 
o f  State, Warhington, D. C., advised the Director, Federal 
meau of Iowrtigatim, that his off i ce  had received, the 
follawiag i n f o ~ t i o n .  

On September 21, 1939, the Passport Division 
approved the Certif icate of Loas of United States National- 
i t y  prepaged by the United Sates Embassy i n  Havana, Cuba, 
in the case of rubject under Section 349(a)(3) of the 
Iadgra t ioa  and Nationality Act. This Certificate stated 
that rubject expatriated h b s e l f  an January 2, 1959, by 
serving i n  the Armed Forces of Cuba. 

This letter pointed out that  information contained 
i n  recent reports from Havana to the effect  that subject 
renounced his United States citizenship had not been con- 
firmed off icial ly  by  the^ U. S. Embassy a t  Havana. This l e t t e r  
related that the above would have no effect  upon subject's 
United State. citizenship status i n  any event, since he 
had been held t o  have los t  such citirtenship on January 2,  
1959, by reason of h i s  Cuban military service. 

D. DISSOLUTION OF SECOND NATIONAL 
FRONT OF ESCAMBRAY 

The February 28, 1960, issue of "The Miami Heraldff, 
a daily newspaper published a t  Miad, carried an a r t i c le  
datelined Havana, Cuba, which reads as follaws : . 

"Cuban Webel Unit Furls Flag 

"Havana - (AP) - A revolutionary military group 
that helped overthrow dictator Fulgencio Batib ta 
aunounced i ts  dirrolution Saturday. 

d.4 L l  



* \ 
1 /. z;wd-  

3- . 
j Eloy G u t i e m z  Menoyo, coxtmmder of 

the Second Front of Escambray, said hi8 group was 
breaking up i n  the interests  of national unity. Ly,) . 

"The preaent strength of the military group 
that rose up in Central Cuba during the revolution 
is not hum. A t  the end of the revolt it was 
ertimated a t  5,000 men but a large number of these 
later transferred to  Prime Minister F i b 1  Castrots 
forces . C V  

"Up t o  the time of the dimolution the second 
front maintained a separate military identity and 
wore di f  feremt insignia from Cas t r o t  s 26th of 
July Movement troops . (I+ 

"Menoyo and his chief lieutenant, Haj . W i l l i a m  
A. Morgan, - formerly bf Toledo, Ohio, played l a d i n g  
roles in the smashing of a plot  against Castro's 
regime la8 t August . [N 1 

"The two men posed as sympathizers of the 
counter revolutionary group that  Cas t r o  har said was 
financed by his  enemy, Dominican strongman Rafael 
Trujillo. 

4 

E . FINANCIAL TRANSACTIONS 
INVOLVING SUBJECT AND 
DOMINICK BARTONE 

During the course of another investigation, records 
of the Pan American Bank of Miami  were reviewed on February 
10 and 11, 1960, and disclosed the following inforruation: 



Caohier's chec 6614, dated April 27, #*,# P , 

1959, war purchaaed by D. f o r  "ca8hf', drown 
00 the Pan American Bank and payable t o  WILLIAM A. 
WBC3810 ia the amount of $5,000.00. This check was endorsed 

f o r  deposit t o  account of ALBERT 6 .  
.-* .&. - - n W l r *  

Cashier's check number l i66l3,  dated April 27, 
1959, was purchased by D. E. EARTONE f o r  "cash", payable 
t o  WILLIAM A. MORGAN in  the amount of $5,000*00. This check 
wag drawn on the Pan American Bank of Miami. It was endorsed 
by "WILLIAM m R  XORGAN, WILLUM A. ktO'UU4, pay t o  the 
order of Central and Trust Company, Miami, Florida, 
rm depolit  mlg 3 03.n --nts c" s IF *"&) & j ~ ~ - - - ~  -.*.. 

Tbe above informatian can be made public only 
upon the isruinnce of a subp_oena duces tecum. This subpoeaa 
rhoold be directed t o  M r .  JOaPH MOSS, President, Paa American 
Bank of iltrpi, Hiami, Flortda, or his authorized representative *(b, 

F . SUBJECT'S ALLEGED PRESENCE 
TOLEDO, OHIO, FEBRUARY 16, 1960 

&&I February 17, 1960, Mt4 T-ii~Cn "Y o n d  that oa 
February 16, 1960, he had observed subject i n  Toledo, Ohip, 
in campany of ROBERT AuGUSTUJ'WN, JR., Toledo P~ # 3 g ~ 1 .  2. - 'This source did not kww how long r u b s t  had been i n  Toledo, 
where he was staying, what he was doing, or how l&g he 
planned t o  stay. CU) 

CGOa~&cIi 8,. U60, NM he had heard 
rrubject make an address over a Cuban radio s ta t ion  on the 
e&ing of March 7, 1960. He f e l t  ce t ta in  subject had not 
returned t o  tha United Stater since he rp8 in Wid, is eurly 
August, 1959. It was$i!M T-7'&belief that  s u b j e c t ~ w ~ l d  1 



hardly &re leave Cuba since he had lost his United Stater 
citirua8hip .Ird h d  a feat of xeprciaal by Dominican dictator 
TRWIU baamach as mbject had double-crossed TlglJ1IJ.D 
in the attempted anti-Cautro plot which fa i led in Augrut,  

19"* w 
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE 

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

mReply,PleaseRe/sto 
FUc No. 105- 1563 i 

I 
March 9 ,  1960 

d 

Reference 11 made to the report  of Special Agent 
Umm L. Staffed, Jr. a t a d  and captioned a8 above a t  

-*@, 

Insufficient  contact has been had with 
t o  judge the r e l i a b i l i t y  of information furnished. 

MM T-7 i s  a former Cuban government o f f i c i a l  who 
ckims t o  have. k g  Cuban exiles residing 
i n  the United States. 

Contact w i th  MM T.42 has been insufficient t o  
judge the r e i i a b i l i t y  of information; however, MM 
i n  a position t o  possess information as furnished. 

PROPERTY OF FBI - This memorandum .is loaned to  
you by the FBI; neither i t  nor its contents i s  to  be distributed 
otatoide the agency t o  which loaned. 




